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၂၀၁၈ ခႏွုစ ္ဇြနလ္ (၁) ရကေ္န႔၊ နနံက ္(၀၉း၀၀) မ ွညေန (၀၅း၀၀) နာရအီထ ိေနျပညေ္တာ္၊  Horizon Lake 

View ဟိတုယတ္ြင ္ က်ငး္ပျပဳလပုေ္သာ ဒတုယိအႀကမိျ္မနမ္ာႏုိငင္ ံ သံုးပြင့္ဆိငုည္ႊန္႔ေပါငး္ အဖြဲ႕၏ (၁၄) 

ၾကမိေ္ျမာက ္သံုးပြင့္ဆိငုည္ႊနေ္ပါငး္အဖြဲ႔စညး္အေဝးမတွတ္မး္ 

၁။ ရညရ္ြယခ္်က ္

(၁၄) ၾကိမ္ေျမာက္ ျမန္မာႏိုင္ငံ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔အစည္းအေဝးအား ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ဇြန္လ(၁) 
ရက္ေန႔တြင္ ေနျပည္ေတာ္ရိွ Horizion Lake View ဟိုတယ္၌ က်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲပါသည္။ 
အစည္းအေဝးသို႔ သံုးပြင့္ဆိုင္ညြန္႔ေပါင္းအဖြဲ႕ ဥကၠဌ၊ စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန ဒုတိယ 
ဝန္ၾကီး၊  သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႕ ဒုတိယဥကၠဌ ဦးဝင္းထိန္၊ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား၊ စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာနမွ တာဝန္ရိွသူမ်ား၊ ကမာၻ႕ဘဏ္မွ တာဝန္ရိွသူမ်ား၊ 
MEITI ညိွႏႈိင္း ေရးရံုးမွ ညိွႏႈိင္းေရးမႈးႏွင့္ တာဝန္ရိွသူမ်ား၊ NRGI မွ တာဝန္ရိွသူမ်ားႏွင့္ 
အျခားေသာ ေလ့လာသူမ်ား တက္ေရာက္ခ့ဲပါသည္။ 
 
၁၃ ၾကိမ္ေျမာက္သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔အစည္းအေဝးဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားအား အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
 ေဆာင္ရြက္ထားမႈ အေျခအေနမ်ားအား ေဆြေႏြးရန္၊ ျမန္မာႏိုင္ငံ EITI ျမန္မာႏိုင္ငံ EITI 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈရာတြင္ တိုးတက္မႈအေျခအေနမ်ားႏွင့္ အကဲျဖတ္ေလ့ 
လာဆန္းစစ္ျခင္း လုပ္ငန္းစဥ္အတြက္ လုပ္ေဆာင္ရမည့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအား ေဆြးေႏြးရန္၊ 
သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ ကိုယ္စားလွယ္သစ္မ်ားအား မိတ္ဆက္ရန္၊ ျမန္မာႏိုင္ငံ EITI 
သစ္ေတာအစီရင္ခံစာ ေရးဆြဲမႈ အေျခအေနမ်ားအား ေဆြးေႏြးရန္၊၂၀၁၄-၁၅ ဘ႑ာႏွစ္ ႏွင့္ ၂၀၁၅-
၁၆ ဘ႑ာႏွစ္ ျမန္မာ EITI အစီရင္ခံစာမ်ားအား ထုတ္ျပန္မည့္ အစီအစဥ္အား ေဆြးေႏြးရန္၊  
ႏွစ္စဥ္တိုးတက္မႈ အစီရင္ခံစာမူၾကမ္း(ဇူလိုင္ ၂၀၁၇-ဇြန္ ၂၀၁၈) အားေဆြးေႏြးရန္၊ MEITI 
ဝက္ဘ္ဆိုဒ္ဒီဇိုင္းႏွင့္ ဝက္ဘ္ဆိုဒ္အသစ္ ေရးဆြဲေနမႈအေျခအေနမ်ား၊ web/data portal 
တည္ေဆာက္မႈ အေျခအေနမ်ားအား ေဆြးေႏြးရန္၊ အက်ဳိးအျမတ္ရရိွပ္ိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ 
လုပ္ငန္းစဥ္အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈအေျခအေနမ်ားႏွင့္ Mining Cadaster လုပ္ငန္းစဥ္ 
အေျခအေနမ်ားအား ေဆြးေႏြးရန္၊  ျပည္နယ္/တိုင္းေဒသၾကီး လုပ္ငန္းညိွႏႈိင္းေရးေကာ္မတီ 
ဖြဲ႔စည္းမႈအေျခအေနမ်ားအား ေဆြးေႏြးတင္ျပရန္ႏွင့္ (၁၄) ၾကိမ္ေျမာက္ ဒုတိယအၾကိမ္ သံုးပြင့္ဆုိင္ 
ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႕ အစည္းအေဝး ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ား ခ်မွတ္ျခင္းမ်ား ျပဳလုပ္ေဆြးေႏြးရန္ စသည့္ 
ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားျဖင့္ က်င္းပျပဳလုပ္ျခင္း ျဖစ္ပါသည္။ 
 
၂။ အစညး္အေဝးတကေ္ရာကသ္မူ်ား 
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၁၄ ၾကိမ္ေျမာက္  ဒုတိယအၾကိမ္ ျမန္မာႏိုင္ငံ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ အစည္းအေဝး အား 

သုံးပြင့္ဆုိင္ညႊန္ေပါင္းအဖြဲ႔မွ အစုိးရကုိယ္စားလွယ္ (၆ ) ဦး၊ အရပ္ဘက္အဖြဲ႔အစည္း ကုိယ္စားလွယ္ (၉) 

ဦး၊ ပုဂၢလိကက႑ ကုိယ္စားလွယ္ (၅) ဦး၊ အစိုးရကိုယ္စားလွယ္ alternate (၂) ဦး၊ 

ပုဂၢလိကက႑ကိုယ္စားလွယ္ alternate (၁) ဦး၊ အလွဴရွင္မ်ားႏွင့္ အျခားေလ့လာသူမ်ား (၁၀) ဦး၊ 

MOBD ႏွင့္ အစိုးရဌာနမွေလ့လာသူမ်ား (၁၂) ဦး၊ NCS ရုံးမွ တာဝန္ရိွသူ (၁၁) ဦး ႏွင့္ စုစုေပါင္း (၅၆ ) 

ဦး တက္ေရာက္ခ့ဲပါသည္။ အစည္းအေ၀း တက္ေရာက္သူမ်ား စာရင္းအေသးစိတ္ ကုိ ေနာက္ဆက္တြဲ 

(၁) တြင္ေဖာ္ျပထားပါသည္။ 

 
၃။ အဖြင့္အမာွစကားေျပာၾကားျခငး္ (သုးံပြင့္ဆုိင္ညႊန္႔ေပါငး္အဖြဲ႔ ဥကဌၠ) 

သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဥကၠဌ မွ အဖြင့္အမွာစကားေျပာၾကားရာတြင္ ၁၄ ၾကိမ္ေျမာက္ ဒုတိယအၾကိမ္ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ အစည္းအေဝး အား တက္ေရာက္လာၾကသည့္ ဒုတိယဥကၠဌႏွင့္ 
သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဝင္မ်ားအားလံုးႏွင့္ အစည္းအေဝးတက္ေရာက္သူအားလံုး အား မဂၤလာပါလုိ႔ 
ကနဦး ႏႈတ္ဆက္ခ့ဲပါသည္။ ယေန႔အစည္းအေဝးတြင္ အဖြဲ႔ဝင္သစ္မ်ားအား မိတ္ဆက္ျခင္းအစီအစဥ္ 
လည္းပါသည့္အတြက္  အဖြဲ႔ဝင္သစ္မ်ားအားလည္း ၾကိဳဆိုပါေၾကာင္း၊ ၿပီးခ့ဲသည့္ မတ္လ ၃၀ 
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲသည့္ (၁၃) ၾကိမ္ေျမာက္အစည္းအေဝးတြင္ ဒုတိယအၾက္ိမ္ႏွင့္ တတိယ 
အၾကိမ္ ျမန္မာႏိုင္ငံ EITI အစီရင္ခံစာမ်ားအား အတည္ျပဳခ့ဲၾကၿပီး ႏိုင္ငံတကာ EITI အတြင္းေရးမႈးရံုး 
သို႔ ေပးပို႔ႏိုင္ခ့ဲေၾကာင္း၊ အခ်ိန္မီၿပီးစီး ျပည့္စံုေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေပးခ့ဲၾကသည့္ ဦးေဆာင္ေကာ္မတီ၊ 
လုပ္ငန္းေကာ္မတီ၊ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဝင္မ်ား၊ အစိုးရကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ပုဂၢလိက 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ CSO မ်ား၊ အတြင္းေရးမႈးရံုးမွ တာဝန္ရိွသူမ်ား 
အား လံုးအား ေက်းဇူးတင္ရိိွေၾကာင္း အသိအမွတ္ျပဳေျပာၾကားလိုပါေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ားအား 
ပံုႏိွပ္ျခင္း၊ ဒီဇိုင္းျပဳလုပ္အေခ်ာသတ္ျခင္း၊ အႏွစ္ခ်ဳပ္ျခင္းမ်ား ၿပီးစီးပါက အစီရင္ခံစာထုတ္ျပန္သည့္ 
အခမ္းအနားမ်ားလည္း ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ား ထုတ္ျပန္ၿပီးရံုႏွင့္ ၿပီးစီးသြားျခင္းမ 
ဟုတ္ဘဲ ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ အဖြဲ႔ဝင္ေလာင္းႏိုင္ငံအျဖစ္မွ တင္းျပည့္အဖြဲ႔ဝင္ျဖစ္လာရန္္ ဆက္လက္ 
လုပ္ေဆာင္စရာမ်ားစြာရိွေသးေၾကာင္း၊ ၿပီးခ့ဲသည့္ ေမလ (၁၅) ရက္ေန႔တြင္လည္း (၇) ၾကိမ္ေျမာက္ 
လုပ္ငန္း  ေကာ္မတီအစည္းအေဝးျပဳလုပ္ခ့ဲေၾကာင္း၊ ထိုအစည္းအေဝးတြင္လည္း ေရွ႕ဆက္ေဆာင္ရြက္ 
ရမည့္ကိစၥမ်ားေဆြးေႏြးခ့ဲေၾကာင္း၊ ယခုအစည္းအေဝးၿပီးပါကလည္း ဦးေဆာင္ေကာ္မတီအစည္းအေဝး 
 ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ validation process မတိုင္ခင္ ၾကိဳဆိုျပင္ဆင္ရမည့္လုပ္ငန္းမ်ားရိွေၾကာင္း၊ 
ထိုျပင္ဆင္ဖို႔လိုအပ္သည့္အခ်က္မ်ားတြင္ သယံဇာတႏွင့္သဘာဝပတ္ဝန္္းက်င္ထိန္းသ္ိမ္းေရးဝန္ၾကီးဌာ 
န၊ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ၾကီးဌာန(MOEE)  ၊ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာန တို႔သည္လည္း အေရးၾကီး 
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ေၾကာင္း၊ ျမန္မာ့စီးပြားေရးေကာ္ပိုေရးရွင္းႏွင့္ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လိမိတက္ တို႔လည္းပါဝင္ေၾကာင္း၊ 
recommendations workshop မတိုင္ခင္ ထိုဌာနမ်ားအား ၾကိဳတင္ျပင္ဆင္ထားရန္ ၾကိဳတင္စာေပး 
ပို႔၍ အေၾကာင္းၾကားထားေၾကာင္း၊ ေနာက္တစ္ခါ လိုအပ္ခ်က္တစ္ခုျဖစ္သည့္ Beneficial Ownership 
(BO) Taskforce ဖြဲ႕စည္းခြင့္လည္းတင္ျပထားေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံတကာ EITI ရံုးမွ အၾကံျပဳထားသည့္ 
ႏိုင္ငံတကာ EITI စံႏႈန္း (၄.၁) တြင္ တြင္းထြက္သယံဇာတလုပ္ငန္းေဖာ္ေဆာင္ေနၾကေသာ ဌာနအဖြဲ႔ 
အစည္းမ်ားအေနျဖင့္ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားအား ျပည့္ျပည့္စံုစံုျဖင့္ ေဖာ္ထုတ္ရန္လည္း 
ပါဝင္ေၾကာင္း၊ တိုင္းေဒသၾကီးႏွင့္ ျပည္နယ္အစိုးရမ်ား၊ သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ား အားလံုးပူးေပါင္းပါဝင္  
 ေဆာင္ရြက္ရန္ တိုက္တြန္းေၾကာင္း အစိုးရ၏ အမိန္႔ေၾကာ္ညာစာ ထြက္ရိွလာရန္ ေဆာင္ရြက္ေန   
ေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံပိုင္စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား၏ In kind payment ႏွင့္ Subsidiaries တို႕ႏွင့္ပတ္သက္၍ 
MATA မွ ျမန္မာႏိုင္ငံ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးႏွင့္ ပူးေပါင္း၍ သုေတသနျပဳလုပ္ခ်င္ေၾကာင္း အဆိုျပဳလာသျဖင့္ 
သက္ဆိုင္ရာ ဝန္ၾကီးဌာနမ်ား၏ သေဘာထားမွတ္ခ်က္မ်ား ေတာင္းခံထားရာ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ 
မ်ားရရိွလာပါက ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ SNU ဖြဲ႔စည္းျခင္းကိစၥတြင္ တနသာ္ရီ  
တိုင္း SNU အဖြဲ႔ဝင္မ်ား၏ အမည္ႏွင့္ ရာထူးမ်ားမွန္ကန္စြာ ဖြဲ႔စည္းျခင္းကို ေမလ (၁၅) ရက္ေန႔တြင္ 
အတည္ျပဳေဆာင္ရြက္ခ့ဲၾကေၾကာင္း၊ မႏၱေလးႏွင့္ မေကြး SNU ဖြဲ႔စည္းျခင္းကိစၥအတြက္လည္း 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုးႏွင့္ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ဝင္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ေမလ (၄) ရက္ႏွင့္ (၅) ရက္ေန႔တို႔တြင္ 
သက္ဆိုင္ရာ တိုင္းမ်ားရိွ အစိုးရအဖြဲ႔မ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ လည္း ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြး 
ခ့ဲၾကေၾကာင္း၊ သစ္ေတာက႑ႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး ဧၿပီလ (၄) ရက္ေန႔တြင္ အစီရင္ခံစာမူၾကမ္းအား 
Moore Stephen (IA) မွ ေပးပို႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ ၿပီးခ့ဲသည့္ ေမလ (၁၈) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေသာ နည္းပညာ 
ႏွင့္ အစီရင္ခံစာ လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္လည္း ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကၿပီး သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ား 
ႏွင့္  IA အၾကား ညိွႏႈိင္းမႈမ်ားျပန္လည္ျပဳလုပ္ၾကမည္ျဖစ္ၿပီး ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဇြန္လ အလယ္ေလာက္တြင္ 
အစီရင္ခံစာထြက္ရိွလာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထုိ႔ေနာက္ ႏိုင္ငံတကာ EITI အတြင္းေရးမႈးရံုးမွ ျမန္မာႏိုင္ငံ 
အေနျဖင့္ validation  လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ရာတြင္ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ႏိုင္ငံတကာ EITI စီမံခန္႔ခြဲေရး 
ရန္ပံုေငြထည့္ဝင္ရန္ ႏွစ္စဥ္ေၾကး အေမရိကန္ေဒၚလာ တစ္ေသာင္းက်ပ္အား ထည့္ဝင္ရန္လည္း 
ကမာၻ႕ဘဏ္၏ ေထာက္ပံ့မႈျဖစ္သည့္ ၃.၅ သန္းထဲမွ ထည့္ဝင္သံုးစြဲဖို႔လည္း 
ဘက္ဂ်က္ဆိုင္ရာလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားလည္း ေဆာင္ရြက္ထားၿပီး ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ ကမာၻ႕ဘဏ္မွ 
တတိယအၾကိမ္လႊဲေျပာင္းေပးေငြ ျမန္မာေငြက်ပ္သန္း (၄၀၀) အား ေမလ (၁၄) ရက္ေန႔တြင္ 
ရရိွခ့ဲေၾကာင္း၊ စုစုေပါင္း ၇၉၉.၈၃၃ သန္းႏွင့္အေမရိကန္ေဒၚလာ ၉၅၀၀၀ ရရိွၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ 
အၾကံေပးငွားရမ္းျခင္း လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ကမာၻ႕ဘဏ္မွ တုိက္ရိုက္ေပးေခ်ၿပီး 
ယေန႔အခ်ိန္ထိ ေထာက္ပံ့ေငြ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၃.၅ သန္းမွ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၂၁၂၇၀၀၀ ေက်ာ္ 
ထုတ္ယူသံုးစြဲထားၿပီး အေမရိကန္ေဒၚလာ ၂၃၇၂၀၀၀ သံုးစြဲရန္ က်န္ရိွေနေသးေၾကာင္း၊ နိဂံုးခ်ဳပ္အား 
ျဖင့္ (၁၇.၅.၂၀၁၈) ရက္ေန႔တြင္ ေဆြးေႏြးထားေသာ လုပ္ငန္းအစီအစဥ္ႏွင့္ 
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စီမံအုပ္ခ်ဳပ္မႈလုပ္ငန္းခြဲ ေကာ္မတီမွ Workplan and budget ႏွင့္ ျပန္ၾကား 
ဆက္သြယ္ေရးႏွင့္ ျပင္ပဆက္သြယ္ေရးလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီအစည္းအေဝးမွ MEITI communication 
Strategy အား ဝုိင္းဝန္းေဆြးေႏြးအတည္ျပဳသြားၾကရန္ ႏွင့္ ႏွစ္စဥ္တိုးတက္မႈအစီရင္ ခံစာတြင္ 
လိုအပ္ေသာ အခ်က္မ်ားကို ေဆြးေႏြးၾကရန္၊ ေနာက္ႏွစ္မ်ားအတြက္ IA ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္မ်ား၊ 
သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာအားလည္း ဝိုင္းဝန္းေဆြးေႏြးၾကဖို႔ ေျပာၾကားရင္း အဖြင့္အမွာ 
စကားေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
၄။ အမာွစကားေျပာၾကားျခငး္ (ညိွႏႈငိ္းေဖာ္ေဆာငေ္ရးမႈး (ျမနမ္ာႏိုငင္၊ံ EITI ညွႏိႈိငး္ေဖာ္ေဆာငေ္ရးရုးံ) 

အဖြင့္အမွာစကားေျပာၾကားရာတြင္ ၁၄ ၾကိမ္ေျမာက္ ဒုတိယအၾကိမ္ ျမန္မာႏိုင္ငံ 

သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ အစည္းအေဝး အား တက္ေရာက္လာၾကသည့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းဥကၠဌ၊ 

ဒုတိယဥကၠဌႏွင့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဝင္မ်ားအားလံုးႏွင့္ အစည္းအေဝးတက္ေရာက္သူအားလံုး 

အား မဂၤလာပါလို႔ ႏႈတ္ခြန္းဆက္ေၾကာင္း၊ ယေန႔အစည္းအေဝးသည္ ဘ႑ာႏွစ္ ႏွစ္ႏွစ္စာ ပါဝင္သည့္  

ဒုတိယအၾကိမ္အစီရင္ခံစာထုတ္ျပန္ၿပီး ပထမဦးဆံုးအၾကိမ္ ျပန္လည္ျပဳလုပ္သည့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔   

 ေပါင္းအစည္းအေဝးျဖစ္ေၾကာင္း၊ အခ်ိန္မီအစီရင္ခံစာထုတ္ျပန္ႏိုင္ခ့ဲသည့္အတြက္ အားလုံးကို ေက်းဇူး 

တင္ရိွေၾကာင္း၊ တစ္ဦးတစ္ေယာက္တည္းေဆာင္ရြက္ခ်က္ေၾကာင့္မဟုတ္ဘဲ အားလံုးၾကိဳးစား၍   

 ေဆာင္ရြက္ခ့ဲျခင္းေၾကာင့္ ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အားတက္သေရာ ေဆာင္ရြက္ခ့ဲၾကေသာ အစိုးရဌာနမ်ား၊ 

အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ကုမၼဏီမ်ားအား အထူးေက်းဇူးတင္ေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာ 

ထုတ္ျပန္ႏိုင္ ျခင္းသည္ မိမိတို႔၏ ပန္းတုိင္မဟုတ္ေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ား၏ အၾကံျပဳသံုးသပ္ခ်က္ 

မ်ားအတိုင္း ျပည္သူမ်ားသို႔ အသိအျမင္ဖြင့္လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္၍ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး လုပ္ငန္းစဥ္ 

မ်ားအေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ အၾကံျပဳထားေၾကာင္း၊ သို႔မွသာ ႏိုင္ငံေတာ္အတြက္ ေရရွည္တည္တ့ံခိုင္ 

 ျမဲၿပီး ျပည္သူမ်ားအတြက္ အက်ဳိးစီးပြားျဖစ္ေစမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ဆက္လက္၍ mining cadaster 

လုပ္ငန္းစဥ္အတြက္ ငွားရမ္းထားသည့္ Consultant ၏ ေလ့လာေတြ႔ရိွခ်က္မ်ားႏွင့္ အၾကံျပဳခ်က္မ်ား 

အရ ျမန္မာႏိုင္ငံ တြင္ mining cadaster စနစ္ ေဆာင္ရြက္တည္ေဆာက္ႏိုင္ရန္အတြက္ သယံဇာတႏွင့္ 

သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ၾကီးဌာနလက္ေအာက္ရိွ Pre-Cadaster Working Group 

ဖြဲ႔စည္းရန္ အတြက္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔မွလည္း အတည္ျပဳေပးခ့ဲၿပီး ၎ႏွင့္ ပတ္သက္၍ 

မဟာဗ်ဴဟာကိုလည္း သယံဇာတႏွင့္သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ဝန္ၾကီးဌာနသို႔ အၾကံျပဳခ်က္မ်ားကိုလည္း  

ျပန္လည္ထည့္သြင္းတင္ျပခ့ဲေၾကာင္း၊ သစ္ေတာအစီရင္ခံစာကိုလည္း ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဧၿပီလ (၃၀) ရက္ေန႔ 
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တြင္ လြတ္လပ္ေသာ စာရင္းတိုက္ဆုိင္စစ္ေဆးသူ (Independent Administrator-IA) မွ အစီရင္ခံစာ 

မူၾကမ္းအားေပးပို႔ခ့ဲၿပီး ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဇြန္လအလယ္ေလာက္တြင္ ထုတ္ျပန္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

ၿပီးခ့ဲသည့္ ေမလ ပထမပတ္တြင္ မႏၱေလးေဒသၾကီး အစိုးရအဖြဲ႔ႏွင့္လႊတ္ေတာ္အား Sub National 

Coordination Unit (SNU) ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္မ်ားႏွင့္ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားအား ရွင္းလင္းတင္ျပခ့ဲၿပီး 

မေကြးတိုင္းေဒသၾကီး အစိုးရႏွင့္ လႊတ္ေတာ္အားလည္း SNU ဖြဲ႔စည္းႏိုင္ရန္ 

ကနဦးသြားေရာက္ေဆြးေႏြး ခ့ဲေၾကာင္း၊ ဆက္လက္၍ က်န္ရိွေနေသးေသာ စစ္ကိုင္းတိုင္းႏွင့္ ရွမ္းျပည္ 

နယ္မ်ားသို႔ SNU ဖြဲ႕စည္းေဆာင္ရြက္မည့္ ခရီးစဥ္အား ဇြန္လအတြင္း သြားေရာက္မည္ဟု ရည္ရြယ္ 

ထားေၾကာင္း၊ ဇူလိုင္ (၁) ရက္ေန႕တြင္ စတင္ေတာ့မည့္ အတည္ျပဳအကဲျဖတ္ျခင္း လုပ္ငန္းစဥ္ 

(Validation process) အတြက္လည္း ႏိုင္ငံတကာ EITI အတြင္းေရးမႈးမွလည္း အၾကံျပဳလာခ့ဲေၾကာင္း၊  

ထိုအၾကံျပဳခ်က္မ်ားတြင္ လုပ္ေဆာင္ရမည့္ အၾကံျပဳခ်က္မ်ား၊ action point မ်ားကို လည္း ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ 

ဧၿပီလ (၄) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပသည့္ ဦးေဆာင္ေကာ္မတီအစည္းအေဝးမွတဆင့္ သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ား 

အား ေပးပုိ႔အေၾကာင္းၾကားထားၿပီး ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သက္ဆိုင္ရာဝန္ၾကိးဌာနမ်ားမွလည္း ေဆာင္ရြက္ထား 

သည္မ်ားကို လုပ္ငန္းေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္ တင္ျပခ့ဲၿပီး ေရွ႕လာမည့္ ဦးေဆာင္ေကာ္မတီ  

အစည္းအေဝးတြင္ တင္ျပေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ေရွ႕လာမည့္ ဘ႑ာႏွစ္မ်ားအတြက္ IA 

ငွားရမ္း ျခင္းကိစၥရပ္မ်ားအတြက္ MSG ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ေဆြးေႏြးေပးေစခ်င္ေၾကာင္း၊ 

ယေန႔တြင္ ေဆြးေႏြးမည့္ သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာ၊ BO လုပ္ငန္းစဥ္၊ mining Cadaster လုပ္ငန္းစဥ္၊ 

SNU ဖြဲ႔စည္းျခင္း၊ Validation ၊ SOE ႏိုင္ငံပိုင္စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအတြက္ 

ၾကိဳတင္ျပင္ဆင္မႈမ်ားကိုလည္း ေဆြးေႏြးေပးေစလိုေၾကာင္း၊ သတင္းစကားတစ္ခုပါးလိုသည္က 

စီမံက္ိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန ဝန္းၾကီးမွလည္း ျမန္မာႏိုင္ငံ EITI လုပ္ငန္္းစဥ္အေကာင္အထည္ 

 ေဖာ္ေနသည့္ ဦးေဆာင္ေကာ္မတီတြင္လည္း ဦးေဆာင္ပါဝင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေလးစားစြာတင္ျပအပ္ 

ပါေၾကာင္း၊ မိမိအေနျဖင့္ တိုင္းျပည္အက်ဳိးအတြက္  ဦးလည္မသုန္ တရားမွ်တစြာ ေဆာင္္ရြက္သြားမည္  

ျဖစ္ေၾကာင္း၊ နိဂံုးခ်ဳပ္အေနျဖင့္ အခ်ိန္ေပးတက္ေရာက္လာၾကသည့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းဥကၠဌ၊ 

ဒုတိယဥကၠဌႏွင့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဝင္မ်ားအားလံုးႏွင့္ အစည္းအေဝးတက္ေရာက္သူအားလံုး 
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အား အစည္းအေဝးတြင္ တက္ၾကြစြာေဆြးေႏြးၾကမည္ျဖစ္သည့္အတြက္ ၾကိဳတင္၍ ေက်းဇူးတင္  

ေၾကာင္း ေျပာၾကားရင္း အမွာစကားေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 

၅။ သုးံပြင့္ဆုိငည္ႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ဝငသ္စမ္်ား မတိဆ္ကျ္ခငး္ 

ပထမဦးစြာ ျမန္မာေက်ာက္မ်က္ရတနာေရာင္းဝယ္ေရးလုပ္ငန္းမွ ဆရာဦးမ်ဳိးႏိုင္၏ အစား ယခုလက္ရိွ 

အစိုးရကိုယ္စားလွယ္အျဖစ္တာဝန္ထမ္းေဆာင္မည့္ ဆရာဦးမင္းသူ (အေထြေထြမန္ေနဂ်ာ၊  

ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်က္ရတနာေရာင္းဝယ္ေရးုလုပ္ငန္း) မွ မိတ္ဆက္ျခင္း၊ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာနမွ 

ညႊန္ၾကားေရးမႈး ဦးေနလင္းစိုး၏ အစား ယခုလက္ရိွ တာဝန္ထမ္းေဆာင္မည့္ ညႊန္ၾကားေရးမႈး 

ဦးေက်ာ္သိန္းမွ မိတ္ဆက္ျခင္း၊ ထုိေနာက္ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔  အစည္းျဖစ္သည့္ MATA မွ 

ေဒၚစုလႈိင္ႏွင္းအစား ဦးေအာင္ျဖိဳးေက်ာ္မွ အစားထိုး တာဝန္ထမ္းေဆာင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

ယခင္အစည္းအေဝးမ်ား တစ္ေလ်ာက္တြင္လည္း မိမိအေနျဖင့္ alternate အျဖစ္ 

အစည္းအေဝးမ်ားတြင္ ပါဝင္ေဆြးေႏြးေနသည့္အတြက္ အားလံုးအေနျဖင့္ သိရိွထားၿပီး 

ျဖစ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာၾကားရင္း မိတ္ဆက္စကားေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 

၆။ Validation အကျဲဖတဆ္နး္စစျ္ခငး္အေပၚတြင ္ျပငဆ္ငထ္ားရမည့္အခ်ကမ္်ားအား ေဆြးေႏြးျခငး္ (စမီကံနိး္ 

အၾကေံပးအရာရွ၊ိ ညွႏိႈိငေ္ရးရုံး) 

အကဲျဖတ္ဆန္းစစ္ျခင္းအေပၚတြင္ ျပင္ဆင္ထားရမည့္အခ်က္မ်ားအား အလုပ္မႈေဆာင္ေကာ္မတီတြင္ 

တင္ျပထားၿပီး သက္ဆိုင္ရာဝန္ၾကီးဌာနမ်ားအား တင္ျပထားသည့္အခ်က္မ်ားအား ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္   

ေၾကာင္း၊ ပထမဦးဆံုးအေနျဖင့္ Validation အတြက္မေဆြးေႏြးခင္ အေရးၾကီးဆံုး ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်ရမည့္ 

အေၾကာင္းအရာမ်ားအား အတိုခ်ဳံး၍ တင္ျပခ်င္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္မွ အေသးစိတ္ အခ်က္အလက္ 

မ်ားအား ေန႔လည္ပိုင္းတြင္ ဆက္လက္ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အေရးၾကီးဆံုးျဖတ္ခ်က္ (၄) ခုတြင္ 

ပထမအခ်က္အေနျဖင့္ အစီရင္ခံစာတြင္ ပါဝင္ေသာ အၾကံျပဳသံုးသပ္ခ်က္မ်ားအား 

အေကာင္အထည္ ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနမႈ ႏွင့္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ က်န္ရိွေနေသးေသာ အခ်က္ 

အလက္မ်ားအတြက္ ျပင္ဆင္ရန္အတြက္ Validation မတိုင္ခင္ Recommendation Consultation 

Workshop အား ျပဳလုပ္မည့္ရက္သတ္မွတ္ေစခ်င္ေၾကာင္း၊ ထိုက့ဲသို႔ အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲမလုပ္ခင္ 

သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားသုိ႔ ယခင္ေပးပို႔ထားသည့္အၾကံျပဳသံုးသပ္ခ်က္မ်ားအျပင္ မည္က့ဲသို႔ စာရြက္စာ 
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တမ္းမ်ား ေပးပို႔ရမည္ကို သက္ဆိုင္ရာကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ေဆြးေႏြးေပးေစလိုေၾကာင္း၊ ဇြန္ (၇) ရက္ 

(၈) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပမည္ဟု လ်ာထားေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ သံုးပြင့္ဆိုင္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအတြက္ 

အဆိုျပဳထားသည့္ စြမ္းေဆာင္ရည္ျမွင့္တင္ျခင္းသင္တန္းအား ဇြန္လ (၁၄၊၁၅) တြင္ က်င္းပလိုေၾကာင္း  

NORAD မွ အဆိုျပဳထားေၾကာင္း၊ ထိုသင္တန္းတြင္ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕ ႏွင့္ 

သတၱဳ၊ ေက်ာက္စိမ္း၊  ေက်ာက္မ်က္က႑မ်ားပါဝင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သတၱဳ၊ ေက်ာက္စိမ္း၊  

 ေက်ာက္မ်က္က႑မ်ားအတြက္  NRGI မွ ပို႔ခ်ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ SOE/SEE အတြက္ ျပဳျပင္ 

 ေျပာင္းလဲရမည့္ အၾကံျပဳခ်က္မ်ားအတြက္ IEITI Secretariat ရံုးမွ ပ့ံပုိး၍ 

အၾကံျပဳထားသည္မ်ားရိွ ေၾကာင္း၊ ထို႔အတြက္ SOE အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကို တစ္ခုတည္းက်င္းပ 

မည္မဟုတ္ဘဲ အဆက္ဆက္ႏွင့္က်င္းပရန္ ယခင္အစည္းအေဝးမ်ားတြင္ ေဆြးေႏြးေပးခ့ဲၾကၿပီ ျဖစ္  

ေၾကာင္း၊ Outline ႏွင့္ agenda မ်ားကို ေဆြးေႏြးၿပီးၿပီျဖစ္၍ ထို SOE/SEE အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲအား 

ဇြန္လ အတြင္း က်င္းပခ်င္ေၾကာင္း၊ သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားအား ၾကိဳတင္အေၾကာင္းၾကားၿပီး 

မည္က့ဲသို႔ ေသာ စာတမ္းစာတမ္းမ်ား ေပးပို႔ရမည္ကို ဆံုးျဖတ္္ေဆြးေႏြးေစလိုေၾကာင္း၊ ဒုတိယႏွင့္ 

တတိယအၾကိမ္ အစီရင္ခံစာမ်ား ထုတ္ျပန္ၿပီးသည့္အတြက္ ေနာက္ထပ္ စတုတၳအၾကိမ္ အစီရင္ခံစာ 

ထုတ္ျပန္ႏိုင္ရန္ IA ငွားရမ္းရမည္ျဖစ္သည့္အတြက္ ထိုငွားရမ္းမည့္ IA လုပ္ငန္း 

တာဝန္သတ္မွတ္ျခင္းႏွင့္ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ရန္အတြက္ ယေန႔အစည္းအေဝးတြင္ 

လုပ္ငန္းနယ္သတ္မွတ္ျခင္းကိစၥအား အခ်ိန္ေပးေဆြးေႏြးေစခ်င္ေၾကာင္း၊ IA လုပ္ငန္းတာဝန္မ်ားကုိ 

နည္းပညာႏွင့္အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြးခြင့္ျပဳေစခ်င္ေၾကာင္း၊ ၿပီးခ့ဲသည့္ IA တြင္ 

လုပ္ခ့ဲသည့္အေတြ႕အၾကံဳအရ အားနည္းခ်က္၊ အားသာခ်က္မ်ားရိွသည့္အတြက္  IA လုပ္ငန္းတာဝန္ 

မ်ားအား အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးရမည္ျဖစ္္ေၾကာင္း၊ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ျခင္းကုိ 

ယေန႔အစည္းအေဝးတြင္ ဆံုးျဖတ္ေပးေစလိုေၾကာင္း စသျဖင့္  အေရးၾကီးဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားကို တင္ျပ 

ခ့ဲပါသည္။ 

 ပထမဦးဆံုးအေနျဖင့္ Recommendation Consultation Workshop အား ဇြန္လအတြင္း 

က်င္းပရန္ကိစၥအတြက္ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ပထမဦးဆံုးအေနျဖင့္ ညိွႏႈိငး္ေရးရုးံအေနျဖင့္ 

အၾကျံပဳသုးံသပခ္်ကမ္်ားအား ဌာနအလုိက္ လပုေ္ဆာငႏ္ုိငမ္ည့္အခ်က္မ်ား၊ အျခားပံပ့ုိး 
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မႈမ်ားျပဳလုပေ္ပးမ ွဌာနမ်ားမ ွလပုေ္ဆာငႏ္ုိငမ္ည့္  actions မ်ားကုိ analysis လပုထ္ားသင့္ေၾကာငး္၊ 

EITI legislation Law အတြက ္Team တစ္ခဖုြဲ႔၍ စတငေ္ဆာငရ္ြက္သင့္ေၾကာငး္၊ ေနာက္တစ္ခအုေန  

ျဖင့္ EITI MSG ျပဳျပင္ေျပာငး္လဲရန္ကစိၥပါရွေိၾကာငး္၊ ထုိကိစၥအတြက ္လကရ္ွ ိMSG ထက္ပုိအားေကာငး္ 

MSG ျဖစ္လာရနအ္တြက ္ဆုးံျဖတခ္်က္မ်ား ခ်ႏိုင္ရင ္ပုိေကာငး္မညျ္ဖစေ္ၾကာငး္ အၾကံျပဳေဆြးေႏြးထား 

ပါသည္။  

 EITI Law အတြက္ Legislation Review လုပ္မည့္ Consultant ငွားရမ္းျခင္းကိစၥအတြက္  Workplan 

ထဲတြင္လည္းပါဝင္ထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ TOR ေဆြးေႏြးရန္ ရိွထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထိုကိစၥအတြက္ 

အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးရန္ နည္းပညာႏွင့္ အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြး  

ခြင့္ျပဳေစလိုေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ  SOE/SEE reform workshop မ်ားတြင ္ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားမ ွ

တကယ္ဆုးံျဖတပ္ုိင္ခြင့္ရွသိူမ်ား သာ တကေ္ရာက္ေစခ်ငေ္ၾကာငး္၊ ရကသ္တမ္တွ္တာထက ္

ပုိအေရးၾကးီေၾကာငး္၊ ဌာနဆုိငရ္ာမ်ားအ တြကလ္ညး္ ထုိျပဳျပငေ္ျပာငး္လဲေရးကစိၥမ်ားသည္ 

ကိစၥရပၾ္ကးီတစခ္ျုဖစ္ေၾကာငး္ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

Workshop သံုးခုအနက္ ၁၄၊ ၁၅ တြင္ ျပဳလုပ္မည့္ NORAD သင္တန္းသည္ ၎တို႔အဆိုျပဳ 

ထားသည့္အတိုင္း MSG မ်ားမွ ထိုရက္တြင္သာ တက္သင့္ေၾကာင္း၊ Recommendation Workshop 

ကို ဇြန္ (၈) ရက္ဝန္းက်င္တြင္ က်င္းပသင့္ၿပီး အျခားအစည္းအေဝးတစ္ခုႏွင့္ 

ကပ္လ်က္ျပဳလုပ္သင့္ေၾကာင္း၊ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားအတြက္ဦးစားေပးမည္ဆိုပါကေနျပည္ေတာ္တြင္ ျပဳ  

လုပ္လွ်င္ပိုအဆင္ေျပေၾကာင္း၊ ဇြန္ (၁၈-၂၁) ဝန္းက်င္က်င္းပမည့္ SOE/SEE 

အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲကို ေနျပည္ေတာ္တြင္သာ က်င္းပေစလိုေၾကာင္း ၊ မည္သူမ်ားကို ဦးစားေပးဖိတ္ၿပီး 

ဦးစားေပးေဆြးေႏြးမည့္အေၾကာင္းအရာမ်ားကို ေသခ်ာျပင္ဆင္ေစလိုေၾကာင္း အစိုးရကိုယ္စား 

လွယ္တစ္ဦး မွ အၾကံျပဳခ့ဲပါသည္။  

ညိွႏႈိင္းေရးမႈးမွ မိမိတို႔ Rennaissance Institute အဖြဲ႔အေနျဖင့္ (၁၉) ရက္ေန႔တြင္ 

လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ေဆြးေႏြးပြဲရိွေန၍ ထိုရက္ ေနာက္ပိုင္းက်င္းပပါက အဆင္ေျပေၾကာင္း၊ (၄) ရက္မွ (၈) 
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ရက္အတြင္း အဆိုျပဳထားသည့္ Recommendation Workshop ကိုလည္း ေနာက္ဆုတ္၍ 

က်င္းပသည္မွာ ပိုေကာင္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း အၾကံျပဳခဲပါသည္။ 

မိမိတို႔အေနျဖင့္ အထက္ပါ အစည္းအေဝးက်င္းပမည့္ရက္မ်ားသည့္ အၾကံျပဳထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားအၿပီး Validation အတြက္ Action Plan ထြက္လာေအာင္ ေဆာင္ရြက္မည္  

ျဖစ္ေၾကာင္း၊ SOE/SEE Workshop သည္လည္း တြင္းထြက္သယံဇာတႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ SOE မ်ား 

အတြက္သာ ရည္ရြယ္ထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

ပထမအစည္းအေဝးအား (၈) ရက္ေန႔၊ ေသာၾကာေန႔တြင္ အဆိုျပဳထားသည့္ Recommendation 

Workshop အတြက္ မည္သူေတြဦးစားေပးတက္သင့္သလဲ စာရင္းျပဳစုထားသင့္ၿပီး Workshop design 

ႏွင့္ ထိုေဆြးေႏြးပြဲတြင္ ထြက္ရိွမည့္ Outcome မ်ားကို ေသခ်ာျပင္ဆင္ၿပီး ပိုမိုထိေရာက္သည့္ 

အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲျဖစ္ေစခ်င္ေၾကာင္း၊ SOE reform သည္ ပုိမုိအေသးစိတ္ေဆြးေႏြးရမည္ျဖစ္သည့္ 

အတြက္ (၂)ရက္ သို႔မဟုတ္ (၃) ရက္ေဆြးေႏြးရမည္ျဖစ္သည့္အတြက္ (၂၂) ေနာက္ဆံုးက်င္းပရန္ 

အၾကံ ျပဳပါေၾကာင္း အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကို ဆံုးျဖတ္္ခ်က္ခ်ႏိုင္သူမ်ားတက္သင့္ေၾကာင္း၊ တခ်ဳိ႕ေသာ ေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကုိ 

တေပါင္းတည္းရက္မ်ားကပ္လ်က္စီစဥ္ေစခ်င္ေၾကာင္း၊ သုိ႔မွသာ ဌာနဆိုင္ရာ အရာရိွမ်ားမွ တဆက္ 

တည္းတက္ေရာက္ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း အစိုးရကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ အၾကံျပဳ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

Recommendation Workshop အား ဇြန္(၉) ရက္ေန႔တြင္ ရန္ကုန္၌ က်င္းပရန္ သေဘာတူေၾကာင္း 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ဆံုးျဖတ္ခ့ဲပါသည္။ 

EITI အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ ပထမအၾကိမ္ အစီရင္ခံစာအေပၚ၌ မွတ္္ခ်က္ (၁၄) ခုရရိွခ့ဲေၾကာင္း၊ ဒုတိယ၊ 

တတိယ အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ မွတ္ခ်က္ (၂၂) ခု ရရိွခ့ဲေၾကာင္း၊ မွတ္ခ်က္အကုန္လံုးအား 

Recommendation Workshop တြင္ ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 

ပထမဦးဆံုး ပထမအၾကိမ္ အစီရင္ခံစာ၏ မွတ္ခ်က္(၁၄) ခ်က္အတြက္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ား၏ ေဆာင္ရြက္ 

ထားရိွမႈ၊ အေကာင္အထည္ေဖာ္ထားမႈအေျခအေနကို လုပ္ငန္းေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္လည္း 

တင္ျပထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ယေန႔တြင္ မွတ္ခ်က္(၇) ႏွင့္ (၁၂) တို႔တြင္ စြမ္းေဆာင္ရည္အားနည္းသည္ 

ဟု မွတ္ခ်က္မ်ားျပဳထားျခင္းျဖစ္ၿပီး ထိုမွတ္ခ်က္မ်ားအတြက္ ဌာနဆိုင္ရာ EITI လုပ္ငန္းအေကာင္အ 



10 
 

ထည္ေဖာ္ရာတြင္ ဝန္ထမ္းအေျပာင္းအလဲမၾကာခဏရိွေနေသာေၾကာင့္ အစိုးရဝန္ၾကီးဌာနမ်ားမွ EITI 

template မ်ားႏွင့္ assessment မ်ားအတြက္ တာဝန္ထမ္းေဆာင္မည့္ဝန္ထမ္းအား 

ပံုမွန္တာဝန္ထမ္းေဆာင္ႏ္ိုင္ရန္ ညႊန္ၾကားစာထြက္ေပးဖို႔ လုပ္ငန္း ေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီး 

ဇြန္လထဲတြင္ ထြက္ရိွလာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ Consultant ငွားရမ္းျခင္း၊ legal 

review ျပဳလုပ္ျခင္းမ်ားအတြက္ နည္းပညာႏွင့္အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္  ေဆြးေႏြး ၾကမည္ 

ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထိုကိစၥမ်ားေဆြးေႏြးၿပီးပါက MSG သို႔ ဆက္လက္တင္ျပမည္ျဖစ္  ေၾကာင္း၊ ထိုေနာက္ 

Validation မတိုင္ခင္ ေဆာင္ရြက္ရမည္ကိစၥမ်ားအတြက္ ညႊန္ၾကားစြာထုတ္ေပး ရန္ စီမံကိန္းႏွင့္ 

ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန၊ ဒုတိယဝန္ၾကီးကိုလည္း တင္ျပထားပါေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ မွတ္ခ်က္ 

(၆)တြင္ပါရွိေသာ စစ္တပ္ ေက်ာေထာက္ေနာက္ခံျပဳထားေသာ ကုမၼဏီမ်ားျဖစ္သည့္  

ျမန္မာ့စီးပြားေရးေကာ္ပိုေရးရွင္း ႏွင့္ ျမန္မာ့စီးပြားေရး ဦးပိုင္တလီမီတက္အတြက္ ျမန္မာ့စီးပြား 

 ေရးေကာ္ပိုေရးရွင္းသည္ အစီရင္ခံစာ ထဲတြင္ ပါဝင္ၿပီး အခ်က္အလက္မ်ား 

ျဖည့္သြင္းရာတြင္လည္းပါဝင္ေၾကာင္း၊ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လီမီတက္သည္ ကိုယ္တိုင္မပါဝင္ 

 ေသာ္လည္း  လက္ခြဲကုမၼဏီ(၃) ခုပါဝင္ေၾကာင္း၊ အခ်က္အလက္မ်ားလည္း ပ့ံပိုးေပးခ့ဲမႈမ်ား 

ရိွေၾကာင္း၊ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပုိင္္လီမီတက္ႏွင့္ပတ္သက္၍ မွတ္ခ်က္ျဖစ္သည့္  ျမန္မာ့စီးပြားေရး 

ဦးပိုင္လီမီတက္ႏွင့္ လက္ခြဲကုမၼဏီမ်ား မည္က့ဲသို႔ေသာ ဆက္ႏြယ္မႈရိွသလဲ ေဖာ္ျပေပးရန္ဟု 

ပါရိွထားေၾကာင္း၊ ထို႔အတြက္ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လီမီတက္  ၏ မန္ေနဂ်င္းဒါရိုက္တာႏွင့္ ေတြ႔ဆံုရန္ 

စီစဥ္ထားၿပီး လုပ္ငန္းေကာ္မတီတြင္လည္း စာထုတ္ေပးရန္ တင္ျပထားေၾကာင္း ေဆြး  ေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေဆြးေႏြးရာတြင္ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လီမီတက္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ပထမအ 

ၾကိမ္ အစီရင္ခံစာမွ မွတ္ခ်က္မ်ားအေပၚ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈအေျခအေနတြင္ (Yes)ဟု 

မျပထားသင့္ဘဲ (Partially) ဟုသာ ျပသင့္ေၾကာင္း၊ အဘယ္ေၾကာင့္ဆိုေသာ္ ဦးပိုင္အေနျဖင့္ 

ႏိုင္ငံပ္ိုစီးပြားေရးလုပ္ငန္းလား၊ မည္က့ဲသို႔ ပံုစံျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေနသလဲဆိုသည့္ အခ်က္မ်ား 

မရေသးေၾကာင္း၊ အခ်ဳိ႕ေသာ အခ်က္အလက္မ်ားသာ ရရိွေသးေသာေၾကာင့္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီး 

ဦးပိုင္အေနျဖင့္ အၾကံျပဳမွတ္ ခ်က္မ်ားအေပၚ အေကာင္အထည္ေဖာ္ထားမႈအေျခအေနကို ဇြန္လ 

မကုန္မီ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔ ေပးပို႔ရန္ လိုအပ္ေၾကာင္း ျပန္လည္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
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ျမန္မာစီးပြားေရးဦးပိုင္လီမိတက္၊ ျမန္မာရူဘီအင္တာပရိုက္စ္ မွ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ Kaya Mining 

ႏွင့္ သမၼတတို႔သည္ မိမိတို႔ႏွင့္သက္ဆိုင္ေၾကာင္း၊ အေသးစိတ္သိခ်င္ပါက မိမိတို႔၏ ယာယီမန္ေနဂ်င္း 

ဒါရိုက္တာ ဗိုလ္မႈးေက်ာ္ဝင္းႏိုင္၊ ဖုန္းနံပါတ္ ၀၁၆၅၆၅၇၈၊ ဗိုလ္မႈးေက်ာ္တင့္(အျငိမ္းစား)၊ ဒါရိုက္တာ၊ 

ဖုန္းနံပါတ္ ၀၁၆၅၆၇၉      ရံုးလိပ္စာကေတာ့ အမွတ္(၂၂)၊ ျပည္သူ႔လမ္း (၆)မိုင္၊ မရမ္းကုန္းၿမိဳ႔နယ္သုိ႔ 

ဆက္သြယ္ေမးျမန္းႏိုင္ပါေၾကာင္း၊ မိမိအေနျဖင့္ အၾကမ္းဖ်င္းမွ်သာ ေျပာလို႔ရေၾကာင္း၊ KLBC 

အေနျဖင့္ ျမန္မာစီးပြားေရးဦးပိုင္၏ လက္ေအာက္ခံအျဖစ္ ျမန္မာရူဘီအင္တာပရိုက္ႏွင့္ ပူးေပါင္း 

 ေဆာင္ရြက္ေၾကာင္း၊ မိုးမိတ္သစၥာပန္းကုမၼဏီကေတာ့ ျမန္မာရူဘီအင္တာပရိုက္၏ လက္ခြဲ 

ကုမၼဏီျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ ထိုကုမၼဏီအတြက္ ေက်ာက္မ်က္ရတနာလုပ္ငန္းလုပ္ရန္ လုပ္ကြက္ 

 ေလွ်ာက္ေၾကာင္း၊သို႔ေသာ္ ေက်ာက္မထြက္ဘဲ ေရြထြက္သျဖင့္ ေရႊလုပ္ငန္းသာ လုပ္ေၾကာင္း၊ 

အေသးစိတ္ကိုေတာ့ မိမိတို႔ရံုးသို႔ ဆက္သြယ္ေမးျမန္းႏိုင္ပါေၾကာင္းေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီး စီမံကိန္းအၾကံေပးမွ 

အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးေထာက္ျပေသာ Yes အစား Partially မွာ မွန္ကန္ေၾကာင္းႏွင့္ မိမိတုိ႔ 

အေနျဖင့္ Military Holding Companies မ်ားႏွင့္  ပတ္သက္၍ မွတ္ခ်က္တြင္ on going အေျခအေန 

တြင္သာ ရိွေသးေၾကာင္း ျပန္လည္ျဖည့္စြက္ခ့ဲပါသည္။  

အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ မပါေသးဘဲ က်န္ရိွခ့ဲေသာ အခ်က္အလက္မ်ားအား MEITI Website မ်ား (သုိ႔မ 

ဟုတ္) သက္ဆိုင္သည့္ ဌာနဆိုင္ရာ Website မ်ားတြင္ ေဖာ္ျပပါ အက်ဳံးဝင္ေသးေၾကာင္း ယခင္က 

တည္းကေဆြးေႏြးၿပီးသားျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အတြက္ လိုအပ္ေသာ အခ်က္အလက္မ်ားကို ဌာနမ်ားမွ 

ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔ ေပးပို႔ဖို႔လိုေၾကာင္း၊ ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်က္ရတနာေရာင္းဝယ္ေရးလ့ုပ္ငန္းမွ ရရိွၿပီးျဖစ္  

ေၾကာင္း၊ အျခားဌာနေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားမွ ရရိွရန္လိုအပ္ေနေသးေၾကာင္း၊ MOEE ထံမွလည္း မည္သည့္ 

အခ်က္အလက္မွ မရရိွေသးေၾကာင္း၊ မည္သည့္အခက္အခဲရိွေနသည္ကို ရွင္းျပေစလိုေၾကာင္းေျပာ 

ၾကားရာတြင္ MOEE ၏ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ၿပီးခ့ဲသည့္ လုပ္ငန္းေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္လည္း 

တင္ျပေဆြးေႏြးၿပီးပါေၾကာင္း၊ ယခင္က စြမ္းအင္စီမံဦးစီးဌာနဆိုၿပီးရိွပါေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ 

ပူးေပါင္း၍ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ စြမ္းအင္ဆိုၿပီးျဖစ္လာေၾကာင္း၊ အေျပာင္းအလဲမ်ားႏွင့္အတူ အခက္အခဲမ်ား ရိွ 

ပါေၾကာင္း၊ ၂၀၁၄-၁၅ ႏွင့္ ၂၀၁၅-၁၆ အတြက္ စာရင္းမ်ားရိွပါေၾကာင္း၊ ထိုစာရင္းမ်ား ျပန္လုပ္ေပးဖုိ႔ 

သက္ဆိုင္ရာ ညႊန္ၾကားေရးမႈးခ်ဳပ္မ်ားထံ တင္ျပထားေၾကာင္း၊ ဇြန္လလယ္ေလာက္တြင္ ေပးႏိုင္မည္   
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ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အရပ္ဖက္မွ ေတာင္းထားသည့္ Subsidiaries စာရင္းမ်ားလည္း 

ေပးမည္ျဖစ္ပါေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

ထို႔ေနာက္ ၿပီးခ့ဲသည္ သံုးပြင့္ဆိုင္အစည္းအေဝးတြင္ ေဆြးေႏြးခ့ဲသည့္ အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္  

ကြဲလြဲေနသည့္ ရာခိုင္ႏႈန္းမ်ား ျပင္ဆင္ရန္အတြက္ MOEE မွ ရွင္းလင္းခ်က္မ်ား ေပးမည္ဟု 

 ေျပာခ့ဲ ေၾကာင္း၊ ဧၿပီ (၃၀) ရက္ေန႔တြင္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔ ေပးပုိ႔မည္ဟု အစည္းအေဝး ဆံုး 

ျဖတ္ခ်က္တြင္ ပါခ့ဲေၾကာင္း ျဖည့္စြက္ခ့ဲပါသည္။ 

ထို႔ေၾကာင့္ MOEE မွ ျပန္လည္၍ ယခင္က မူၾကမ္းမထြက္ခင္ ႏွစ္ပတ္အလိုကတည္းက IA အား ထိုရာ 

ခိုင္ႏႈန္းမ်ားျပင္ရန္အတြက္ ေပးပို႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ ျပင္ဆင္ထားျခင္းမရိွေၾကာင္း၊ မွားယြင္းသည့္ 

အခ်က္အလက္္မ်ားရိွပါက IA အေနျဖင့္ ျပန္ေျပာရန္ လံုေလာက္ေသာ အခ်ိန္ရိွေၾကာင္း၊ သုိ႔ေသာ္ ျပန္ 

မေျပာဘဲ ျပင္ဆင္ျခင္းလည္း မျပဳလုပ္ခ့ဲေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

စီမံကိန္းအၾကံေပးမွ IA အေနျဖင့္ ကိန္းဂဏန္းမ်ားျပင္ဆင္ရန္အတြက္ ျပည့္စံုေသာ ရွင္းလင္းခ်က္ 

အေသးစိတ္မ်ားပါရိွၿပီး ခိုင္မာေသာ ေျဖရွင္းခ်က္ေပးႏိုင္မွသာ ျပင္ဆင္ေပးေၾကာင္း၊ MOEE မွလည္း 

အေသးစိတ္အခ်က္အလက္မ်ားေပးမည္ဟု ၿပီးခ့ဲသည့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအစည္းအေဝးတြင္   

ျပန္လည္ေဆြးေႏြးခ့ဲသည့္အတြက္ မိမိအေနျဖင့္ ထပ္မံသတိေပးရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ျဖည့္စြက္ခ့ဲပါသည္။ 

ထို႔ေနာက္ က္ုိယ္စားလွယ္မ်ားမွ MOEE ၊ NCS ၊ IA တို႔ သည္ leading committee ႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္၍ 

complain letter မ်ား၊ ရွင္းလင္း စာမ်ားျဖင့္ အျပန္အလွန္ေဆြးေႏြးရန္ ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကၿပီးေနာက္တြင္ 

ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၏ ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားအရ MOEE မွ ရာခိုင္ႏႈန္းအေျပာင္းအလဲျပဳလုပ္မည့္ 

ကိစၥအတြက္ ရွင္းလင္း ခ်က္အေသးစိတ္ကုိ ဇြန္လ(၈) ရက္ေန႔တြင္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔ ေပးရန္ ဆံုးျဖတ္ခ့ဲ 

ပါသည္။  

Domestic Market Obligation (DMO) ႏွင့္ပတ္္သက္၍လည္း MOEE ၏ တာဝန္ရိွသူႏွင့္ ေဆြးေႏြးရန္ 

ရိွေသးေၾကာင္း၊ IA ႏွင့္ Skype call ေခၚဆို၍ ရွင္းလင္း၍ ရေၾကာင္း၊ IA ႏွင့္ Skype call မေျပာခင္ 

ကိုယ္စားလွယ္အား ရွင္းလင္းစရာမ်ားရိွေသးေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ ေဆြးေႏြးလိုသည့္အခ်က္အလက္ 

မ်ားကို ဒုဝန္ၾကီးမွ တဆင့္ MSG ဦးေဆာင္ေကာ္မတီကို တင္ျပေပးရန္ ေတာင္းဆိုပါေၾကာင္း၊ မိမိတုိ႔ 
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အေနျဖင့္ အစည္းအေဝးမွတ္တမ္းမ်ားကို International Secretariat သို႔ စတင္ေပးပို႔ေနေၾကာင္း 

တင္ျပခ့ဲပါသည္။  

MOEE မွ ကိုယ္စားလွယ္မွလည္း မိမိတို႔အေနျဖင့္ ဖြဲ႔စညး္ပံုလည္း ျပင္ဆင္ေနပါေၾကာင္း၊ Validation 

အတြက္လည္း တာဝန္ရိွေၾကာင္းအဖြဲ႔ကို  ေျပာၾကားထားပါေၾကာင္း၊ ၾကိဳတင္ျပင္ဆင္မႈ မ်ားလည္း 

 ျပဳလုပ္ေနပါ  ေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 

ေနာက္ထပ္အပိုင္းအေနျဖင့္ Validation မတိုင္ခင္ ျပဳလုပ္ရမည့္ အခ်က္္မ်ားအတြက္ သက္ဆိုင္ရာ 

ဝန္ၾကီးဌာန သံုးခုျဖစ္သည့္  စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန( MOPF)၊ သယံဇာတႏွင့္သဘာဝပတ္ 

ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရး ဝန္ၾကီးဌာန (MONREC) ႏွင့္ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ စြမ္းအင္ဝန္ၾကီးဌာန (MOEE) တို႔ ရိွ 

ေၾကာင္း၊ MOPF ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အၾကံျပဳခ်က္မ်ားအေနျဖင့္ ျပည္တြင္းအခြန္ဦးစီးဌာနႏွင့္ပတ္သက္ 

 ေသာ အခ်က္အလက္မ်ားျဖစ္သည့္အတြက္ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာနသို႔လည္း ဤအခ်က္မ်ားကုိ 

ပို႔ထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာန(IRD) မွလည္း မွတ္ခ်က္မ်ားေပးထားေၾကာင္း၊ 

အစီရင္ခံ စာမ်ားတြင္ ထည့္သြင္းထားေၾကာင္း၊ ထိုအခ်က္ထဲမွ ဥပမာ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာန၏ 

စြမ္းေဆာင္ျမွင့္တင္ျခင္း ႏွင့္ပတ္သက္၍ အၾကံျပဳခ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍ အေကာင္အထည္ 

 ေဖာ္ထားမႈအေျခအေနမ်ားကို ကာလ အပိုင္းအျခား၊ အခ်ိန္မ်ားျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေနမႈကို ေရွ႕လာမည့္ 

Recommendation Workshop တြင္ ေဆြးေႏြးေပးပါက ပုိေကာင္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ Beneficial 

Ownership (BO) ႏွင့္ပတ္သက္၍ လုပ္ငန္းအစီအစဥ္ခ်မွတ္ထားသျဖင့္ 

အေသးစိတ္မရွင္းျပေတာ့ေၾကာင္း၊ ထုိ BO ႏွင့္ပတ္သက္၍ ရင္းႏီွးျမွပ္ႏံွမႈ ႏွင့္ ကုမၼဏီမ်ား ညႊန္ၾကားမႈ 

ဦးစီးဌာန (DICA) ကို ဗဟိုဌာနအေနျဖင့္ ထားမလား အၾကံျပဳထားပါေၾကာင္း၊ 

အေသးစိတ္မ်ားကို ေနာက္ပိုင္းတြင္ တင္ျပေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္   ေၾကာင္း၊  MONREC လက္ေအာက္ရိွ 

သတၱဳက႑တြင္ စာခ်ဳပ္စာတမ္းမ်ားႏွင့္ အခ်က္အလက္မ်ား ေဖာ္  ျပမႈ၊ 

လိုင္စင္ေလွ်ာက္ထားရာတြင္ ေလွ်ာက္ထားသူ၏ အခ်က္အလက္မ်ား၊ လုပ္ကြက္ 

တည္ေနရာအခ်က္အလက္ မ်ား၊ စာခ်ဳပ္မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ေဖာ္ျပရန္ အၾကံျပဳထားသည္ကုိ 

မည္က့ဲသုိ႔  ေဆာင္ရြက္မည္ကို ေဆြးေႏြးရန္လိုအပ္ေၾကာင္း၊ Website မ်ားေပၚတြင္ ေဖာ္ျပ၍ 

ရမည္လားဆိုသည္ ကို သက္ဆ္ိုင္ရာဌာနမ်ားသို႔လည္း စာပို႔ထားၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ ထုိစာကို Working 
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committee မွ ထုတ္မည့္တြင္လည္း ပါဝင္ပါေၾကာင္း၊ ထိုစာက်လာပါက ဇြန္လ 

တတိယပတ္တြင္ ေဖာ္ျပ ႏိုင္ပါက ေကာင္းမြန္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စာထဲတြင္လည္း ေဖာ္ျပထားၿပီး ဌာနမ်ား 

မွ တတ္ႏိုင္သမွ် ျမန္ျမန္ေပးပို႔ေပးရန္ ေတာင္းဆိုပါေၾကာင္း၊ သတၱဳက႑နဲ႔ပတ္သက္၍ လိုင္စင္ 

 ေလွ်ာက္ထားျခင္းလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ တင္ဒါလုပ္ငန္းျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ရန္၊ လိုင္စင္ေလွ်ာက္ 

ထားရာတြင္ Beneficial ownership ကို ထည့္သြင္းစဥ္းစားေဖာ္ျပဖို႔ အၾကံျပဳထားပါေၾကာင္း၊ ဤအခ်က္ 

ကို ျပီးခ့ဲသည့္ လုပ္ငန္းေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္လည္း တင္ျပထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ လိုင္စင္ေလွ်ာက္ 

ထားၿပီးသည့္အခါ ေလွ်ာက္ထားသူႏွင့္ပတ္သက္၍ အခ်က္အလက္မ်ားထည့္သြင္းေဖာ္ျပရမည့္ကိစၥ၍ 

မည္က့ဲသို႔ ေဆာင္ရြက္သင့္သည္ကိုလည္းေဆြးေႏြးခ့ဲပါေၾကာင္း၊ ဤအခ်က္ကို ေရွ႕လာမည့္ 

Recommendation consultation workshop တြင္ ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ MOEE 

ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အခ်က္မ်ားတြင္ ၂၀၁၃-၁၄ ခုႏွစ္တြင္ ပါဝင္ခ့ဲသည့္ ကုမၼဏီႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ 

အခ်က္အလက္မ်ား၊ Production sharing contract (PSC) ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အခ်က္မ်ား၊ 

လိုင္စင္ ေလွ်ာက္ထားရာတြင္ လာေရာက္ေလွ်ာက္ထားေသာ္လည္း ေရြးခ်ယ္မခံလုိက္ရသည့္ 

ကုမၸဏီမ်ား   စာရင္းကို ေဖာ္ျပေပးရန္ အၾကံျပဳထားေၾကာင္း၊ ထိုကုမၸဏီစားရင္း ႏွင့္ PSC တြင္ 

ပုိုမို ျပည့္စံုေအာင္ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္အထိ ရည္ရြယ္ေဆာင္ရြယ္ထားသည့္ အခ်က္မ်ားကို ေပးပို႔ႏိုင္ပါက တုိး 

တက္မႈအတြက္ အခ်က္အလက္မ်ား ေဖာ္ျပႏိုင္ရင္ ပိုမိုေကာင္းမြန္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

လုပ္ကြက္ခ်ထားေပးသည့္ လုပ္ကြက္ေနရာမ်ား၏ တည္ေနရာေျမပံုအညႊန္း (coordinates) 

မ်ား ေဖာ္ျပေပးရန္ အၾကံျပဳပါေၾကာင္း ၊ PSC ႏွင့္ပတ္သက္၍ အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈမ်ားကုိ 

Validation မတုိင္ခင္ Recommendation Workshop တြင္ ဆက္လက္ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

MOEE ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ အၾကံျပဳခ်က္မ်ားအား အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္လည္း MSG 

ဥကၠဌမွလည္း စာထုတ္ၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ စသျဖင့္ အၾကံျပဳခ်က္အေျခအေနမ်ားအား အက်ဥ္းခ်ဳပ္ 

တင္ျပခ့ဲ ပါသည္။ 

MOEE မွ တာဝန္ရိွသူမွ မိမိတို႔အေနျဖင့္ ကုမၼဏီအခ်က္အလက္မ်ား၊ တင္ဒါေခၚမႈပံုစံမ်ား၊ ေျမပံုမ်ား 

အားလုံးေပးပို႔ၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ အေသးစိတ္ကုမၼဏီမ်ားစာရင္းသာ ေပးရန္က်န္ေတာ့ေၾကာင္း၊ 

ထို႔ေၾကာင့္   ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးထံ တင္ျပထားေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
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၇။ ၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာႏွစ္ ႏွင့္ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္မ်ားအတြက္ ငွားရမ္းမည့္ လြတ္လပ္ေသာ 
စာရင္းတိုက္ဆိုင္စစ္ေဆးသူ(Independent Administrator-IA) ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္္မ်ားအား 
 ေဆြးေႏြးျခင္း 
 

ပထမဦးစြာ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ SOE တြင္းထြက္လုပ္ငန္းက႑ႏွင့္ 

ပတ္သက္၍ အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲက်င္းပရံုမကဘဲ သုေတသနျပဳလုပ္ရန္လည္း MEITI workplan တြင္ 

ပါထားၿပီးျဖစ္သည့္အတြက္ သုေတသနျပဳလုပ္ရန္ consultant ငွားရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 

စတင္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ SOE ႏွွင့္ပတ္သက္၍ သုေတသနျပဳလုပ္ရန္ အတြက္ Consultant 

ငွား၍ ေဆာင္ရြက္ရန္ႏွင့္ ထို Consultant ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္မ်ား ေရးဆြဲရန္လိုအပ္ေၾကာင္း၊ 

ထိုလုပ္္ငန္းတာဝန္မ်ားအား ဇြန္လ (၈) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပမည့္ နည္းပညာႏွင့္ 

အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြးဆံုးျဖတ္ရန္အတြက္ စီမံကိန္းအၾကံေပးမွ 

အၾကံျပဳသည့္အေပၚ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔မွ သေဘာတူခ့ဲပါသည္။  

ထို႔ေနာက္ ၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာႏွစ္ ႏွင့္ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္မ်ားအတြက္ IA ငွားရမ္းရန္ အတြက္ 

IA ေရြးခ်ယ္ရန္ ႏွင့္ လုပ္ငန္းတာဝန္သတ္မွတ္္ေရးဆြဲရန္လိုအပ္ေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အတြက္ လုပ္ငန္း 

နယ္ပယ္သတ္မွတ္ရန္ လိုအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ International Secretariat မွ အၾကံျပဳထားရာတြင္ IA 

အား ႏွစ္စဥ္ငွားရမ္း၍ ေရြးခ်ယ္မႈလုပ္ငန္းစဥ္ကို ေဆာင္ရြက္ေနမည့္အစား ဘ႑ာႏွစ္ ႏွစ္ႏွစ္စာ 

ငွား၍ ေဆာင္ရြက္ရန္ အၾကံျပဳထားေၾကာင္း၊ ထို႔အတြက္ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္အတြက္ သံုးပြင့္ဆုိင္ 

အဖြဲ႔မွ ေဆြးေႏြးေပးေစလိုၿပီး အေသးစိတ္မ်ားကို နည္းပညာႏွင့္လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြး ဆံုး 

ျဖတ္ရန္ အၾကံျပဳသည့္ အေပၚ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔မွ သေဘာတူခြင့္ျပဳခ့ဲပါသည္။ 

ၿပီးခ့ဲသည့္ အစီရင္ခံစာမ်ားမွ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔အား အၾကံျပဳထားရာတြင္ (၇.၃.၁၃) ေနာင္လာမည့္ EITI 

အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ ထပ္မံထည့္သြင္းပါက အစီရင္ခံစာအရည္အေသြး ပုိမိုေကာင္းမြန္လာ 

မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊  အၾကံျပဳထားသည့္အထဲတြင္ တြင္းထြက္လုပ္ငန္းမ်ား၏ ဘ႑ာ ေငြစာရင္းမ်ားတြင္  

ယခင္က Upstream data မ်ားသာပါသည့္ ယခုလာမည့္ အစီရင္ခံစာမ်ားအတြက္ Mid stream ႏွင့္ 



16 
 

downstream data မ်ားပါ ထည့္ရန္ အၾကံျပဳထားပါေၾကာင္း၊ Upstream Data မ်ားအေနျဖင့္ ဥပမာ 

Oil and Gas Sector တြင္ exploration၊ production အဆင့္ မ်ား၊ Midstream Data မ်ားအေနျဖင့္ 

transporation၊ storage data ၊ Petro-chemical data မ်ားပါဝင္မည္ျဖစ္ၿပီး downstream data 

အေနျဖင့္ manufacturing data မ်ားပါဝင္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ ေရွ႔လာမည့္အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ 

Downstream Data မ်ားထပ္ထည့္ရန္ ေဆြးေႏြးေပးေစလိုေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။  

ထို႔ေနာက္ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး Hydro power အတြက္ ယခင္ကတည္းက ထည့္သြင္းရန္ 

ဆံုးျဖတ္ထားၿပီးျဖစ္သည့္အတြက္ ထပ္မံဆံုးျဖတ္စရာမလိုေၾကာင္း၊ သုိ႔ေသာ္ Hydro power မွ 

သက္ဆိုင္သည့္ ဌာနဆိုင္ရာတာဝန္ရိွသူမ်ားအေနျဖင့္ ယခုကတည္းက EITI လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားႏွင့္ ရင္း 

ႏီွး ကြ် မ္းဝင္မႈရိွရန္ လိုအပ္ေၾကာင္း၊ စြမ္းေဆာင္ရည္ျမွင့္တင္ျခင္း သင္တန္းမ်ားတြင္လည္း ဖိတ္ၾကား 

ရန္လိုအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေထာက္ျပေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း Upstream ႏွင့္ Downstream Data မ်ားကုိ ျမနမ္ာ့ေရနႏွံင့္ 

သဘာဝဓါတ္ေငြ႕လုပင္နး္ (MOGE) အျပင ္ လွ်ပစ္စႏ္ငွ့္စြမး္အငဝ္နၾ္ကးီဌာန (MOEE) တုိ႔ပါ 

ထည့္သြငး္ ေဆာင္ရြကသ္င့္ေၾကာငး္ အၾကျံပဳခဲ့ရာ ကုိယ္စားလယွအ္ားလုးံမ ွသေဘာတူခဲပ့ါသည။္ 

ထို႔ေနာက္ စီမံကိန္းအၾကံေပးမွ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ၿပီး IA ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္တြင္လည္း 

အဂၤလိပ္၊ ျမန္မာဘာသာျပန္သည့္ ကိစၥရပ္မ်ားအတြက္ သတ္သတ္မွတ္မွတ္ခြဲျခား၍ 

တာဝန္သတ္မွတ္ ေဖာ္ျပပါက IA ႏွင့္ NCS အၾကား လုပ္ငန္းတာဝန္ရွင္းလင္းျမင္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ 

Local partner ငွားရမ္းရာတြင္  မွတ္ပံုတင္ထားသည့္ Local partner ျဖစ္မွ IA ႏွင့္ တြဲဖက္ေဆာင္ရြက္ 

ႏိုင္မည္ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ ထိုအခ်က္ကိုလည္း လုပ္ငန္းတာဝန္သတ္မွတ္ခ်က္တြင္ ေဖာ္ျပရမည္ျဖစ္  

ေၾကာင္း၊ အေသးစိတ္လုပ္ငန္းတာဝန္မ်ားအား နည္းပညာႏွင့္ အစီရင္ခံစာ လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ 

ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္သည့္အတြက္ လုပ္ငန္းနယ္ပယ္သတ္မွတ္ျခင္းအား သတ္မွတ္ၿပီးေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲ 

ပါသည္။ 

၈။ (၁၃) ၾကမိေ္ျမာက ္ သုးံပြင့္ဆုိင ္ ညႊန္႔ေပါငး္အဖြဲ႔အစညး္အေဝးဆုးံျဖတခ္်ကမ္်ားအား အေကာငအ္ထည ္

 ေဖာ္ၿပးီစးီမႈမ်ားအား တငျ္ပျခငး္ (စမီကံနိး္အၾကေံပးအရာရွ၊ိ ညွႏိႈိငး္ေဖာ္ေဆာငေ္ရးရုးံ) 

ၿပီးခ့ဲသည့္ (၁၃) ၾကိမ္ေျမာက္အစည္းအေဝးဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားအား အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
မႈအေနအား ေအာက္ပါအတိုင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
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စဥ ္ ဆံုးျဖတခ္်ကမ္်ား လပုေ္ဆာငမ္ည ္
့အခ်နိ ္

တာ၀နရ္ွသိ ူ အေကာငအ္ထညၿ္ပးီစးီမႈ 

၁။ MOGE မွ ေဆြးေႏြးခဲ့သည့္ ျမန္မာႏုိင္ငံ 
EITI ေနာက္ဆံုးအစီရင္ခံ စာတြင္ ကြဲလြဲေနေသာ 
အခ်က္မ်ားျဖစ္သည့္ (Flow chart ရိွ %) ႏွင့္ ၂၀၁၄-၁၅ 
ႏွင့္ ၂၀၁၅-၁၆ အစီရင္ခံစာတို႔တြင္ MOGE ၏ Cost of 
Production တြင ္ကြဲလြဲေနသည့္ အခ်က္မ်ားအား MEITI 
Website တြင ္တင္ေပးရန္။  
 

ဧျပီ (၃၀) 
ရက္ေန႕ 

MOGE ဇြန္လ (၈) ရကေ္န႔တြင္ MOEE 
မွ 
အေသးစိတ္ရွင္းလင္းခ်က္ေ
ပးမည္ 

၂။ အစီရင္ခံစာတြင္ ကဲြလဲြေနေသာ အခ်က္မ်ားအား IA 
ႏွင့္ ျပန္ ေျပာကာ Explanation မ်ားအတြက္ Time line 
(ဧၿပီ ၃၀) သတ္မွတ ္ျပီး သက္ဆုိင္ရာ 
ဌာနမ်ားမ ွေပးရန္။ 
 
ယေန႔တြင္ Digital version အား MEITI Website 
ေပၚတြင္ တင္ေပးရန္ႏွင့္ print version ကုိ data 
ျပင္ဆင္ၿပီးမွ ပံုႏိွပ္မည္။ 
 

 
 
 
 
မတ္လ ၃၀ 

Concern 
Parties, 
NCS, IA 

MOEE တစ္ခုသာ က်န္ေသးၿပီး 
ဇြန္လ (၈) 
ရက္ေန႔တြင္ ေပးမည္။ 

၃။ ျမန္မာႏုိင္ငံ EITI အစီရင္ခံစာ (Final) တြင္ပါဝင္သည့္ 
Table no.3, pg 11 ရိွ Central committee column 
တြင္ရိွေသာ ဂဏန္းမ်ားကုု ိTransfers from SOEs to 
Government column ေအာက္မွ ဖယထ္ုတ၍္ သီးျခား 
Column ျဖင့္ ေဖာ္ျပရန္။ 
ယင္းအတြက္ ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်ကရ္တနာေရာင္းဝယ္ေရး 
လုပ္ငန္းမွ Central committee ေပၚေပါက္လာပုံ ႏွင့္ 
ဖြဲ႔စည္းပုံတို႔ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္း၍ ရွင္းလင္းခ်က္စာ NCS 
သို႔ေပးပုိ႔ရန္။ 
 

 MGE MGE မွ NCS 
သုိ႔ ေပးပို႔ထားၿပီး ျဖစ္ပါသည္။ 

၄။ ပထမအႀကိမ္ EITI အစီရင္ခံစာအေပၚ ရရိွသည့္ 
အႀကံျပဳခ်က္မ်ား (၁၄) ခ်က္အနက္မွ implementation 
status အေနျဖင့္ “No” ရရိွထားေသာ  Publication of 
Statistic ႏွင့္ EITI regulations 
ထြက္ရိွရန္ႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္အႀကံျပဳခ်က ္(၂) 
ခ်က္အတြက ္ MSG ႏွင့္ အျခားသက္ဆုိင္သူမ်ား ပါဝင္၍  
Validation မတုိင္မီွ စတင္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ 
အတြက္ ေဆြးေႏြးေပးရန္။ 

 Sub-
Committee 
Member, 
MSG, NCS 

ေရွ႔လာမည္ ဇြန္လ (၉)ရက္ေန႔ 
တြင္ ျပဳလုပ္မည့ 
Recommendation 
Consultation workshop 
တြင ္ေဆြးေႏြးမည္ 
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၅။ အမ်ိဳးသားအဆင့္ညိွႏိႈင္းေဖာ္ေဆာင္ေရးမွဴးရုံးမွ 

အစိုးရအေနျဖင့္ validation အတြက္ contribution 
လုပ္ရန္ အေၾကာင္းၾကားသည့္စာ ကိ ုMOPF 
ထံသို႔ေပးပုိ႔ရန္။ 
 

 NCS, 
MOPF 

၂၀၁၈ အတြက္ ေဒၚလာ 
၁၀၀၀၀ အား 
ကမာၻ႕ဘဏ္၏ ေထာက္ပံ့မႈ တြင ္
ပါဝင္ၿပီး workplan တြင ္
ထည့္သြင္းထားသည္။ 

၆။  MOGE မွ Subsidiaries ႏွင့္ပတ္သကေ္သာ 
စာရင္းမ်ား(ပုဂၢလိကအေရာင္း) အေသးစိတက္ု ိMEITI 
website တြင္တင္ရန္အတြက ္validation 
မတုိင္ခင္ေပးပို႔ရန္။ 
 

 MOGE MOGE မွ 
အေသးစိတ္စာရင္းမ်ား ေပးမ
ည္။ 

၇။ Technical & Reporting sub-committee and 
Communication and Outreach sub-committee 
အစည္းအေဝး က်င္းပမည့္ရက ္
 

ဧၿပီ ၆ ရက္ MSG, NCS က်င္းပၿပီးစီးခဲ့ပါသည္။ 

၈။ Work plan and governance meeting အစည္းအေဝး 
က်င္းပမည့္ရက ္
 

ဧၿပီ ၅ ရက္  က်င္းပၿပီးစီးခဲ့ပါသည္။ 

၉။ Report launching အတြက္ Launching 
program ေဆြးေႏြးရန္ႏွင့္ ရက္သတ္မွတ္ရန္။  
 

 MSG,NCS ယေန႔အစည္းအေဝးတြင္ 
အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးမည္ 

၁၀။ EITI progress report, systematic disclosures၊ 
mainstreaming ႏွင့္ Integrated reporting တုိ႔ကု ိ
working committee, leading committee အစည္း 
အေဝးမ်ားတြင္ ထပ္မံေဆြးေႏြးရန္။ 
 

 Sub 
committee 
member, 
NCS 

လုပ္ငန္းေကာ္မတီအ
စည္းအေဝး 
က်င္းပၿပီးစီးခ့ပဲါသည္။ 

၁၁။ အျခားႏိုင္ငံမ်ား၏ EITI အေကာင္အထည္ေဖာ္ထား 
မႈအေျခအေနမ်ား၊ ဥပမာမ်ားကု ိ
အႏွစ္ခ်ဳပ္ဘာသာျပန္ၿပီး IEC material နည္းျဖင့္ Sub 
national level မ်ားတြင ္အသုံးျပဳရန္။ 
 

 NCS ေဆာင္ရြက္ေနဆျဲဖစ္ပါသည္။ 
BO ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ BO 
pamphlet ႏွင့္ EITI standard 
2016 
ျမန္မာဗားရွင္းထုတ္ေဝထား
ပါသည္။ 

၁၃။ ျမန္မာ့သစ္လုပ္ငန္းအေနျဖင့္ reporting templates 
မ်ားကိ ုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရံုး (OAG) ထံသုိ႔ ဧၿပီလ ၅ ရက္ေန႔ 
တြင ္ေနာက္ဆံုးထား၍ေပးပုိ႔ေပးရန္ ႏွင့္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရုံးမွ ထပ္ခ်ဳပ္စိစစ္ (verify) ထားေသာ 
reporting templates မ်ားကိ ုဧၿပီလ ၂၇ 
ရက္ေန႔တြင္ ေနာက္ဆံုးထား၍ Independent 
Administrator (IA)ထံသို႔ ေပးပုိ႔ေပးရန္။ 

ဧျပီ (၅) ႏွင့္ 
(၂၇)  

MTE, OAG ေဆာင္ရြက္ၿပီးျဖစ္ပါသည္။ 
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၁၄။ BO လုပ္ငန္းစဥ္သည္ 

ႏိုင္ငံေတာ္အဆင့္ေဆာင္ရြက္ေသာ လပ္ုငန္းစဥ္ျဖစ္၍ 
ကုမၼဏီမ်ား မျဖစ္မေနပါ၀င္ရန္ ႏွင့္ ယင္းကိစၥအား 
Leading committee သို႔ တင္ျပရန္။ 
 

  NCS ေဆာင္ရြက္ၿပီးျဖစ္ပါသည္။ 
ကုမၼဏီ (၂၀) ပါဝင္ေနၿပီး 
reporting template 
မ်ားျဖည့္သြင္းရန္ ေပးပို႔
ထားပါသည္။။ 

 
၁၅။ MTE မွ  သေဘာတူခြင့္ျပဳလွ်င္ forestry companies 

မ်ားကု ိ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ဧၿပီလ ၂၆ ရက္၊ ေနျပည္ေတာ္တြင္ 
က်င္းပမည့္ BO workshop သုိ႔ ဖိတ္ရန္၊ forestry 
companies မ်ားမွ BO pilot တြင ္
ပူးေပါင္းပါဝင္ေရးအတြက ္MTE မွ အေၾကာင္းၾကားစာ 
ထုတ္ေပးရန္။ 
 

 MTE, NCS သစ္ေတာကမုၸဏီ (၂) ခု 
ပူးေပါင္းပါဝင္ ခပဲါသည္။ 

၁၆။ BO pilot တြင ္ပါဝင္မည့္ သတၱဳလုပ္ငန္း ကုမၼဏီ (၉) 
ခုတြင္ EITI scope တြင ္မပါဝင္သည့္ ကုမၼဏီ 
(၅)ခုအစား EITI scope တြင ္ပါဝင္သည့္ ကုမၼဏီ(၅) 
ခုျဖင့္ အစားထုိးရန္။ 
 ယင္းကုမၼဏီ (၉) ခုကု ိ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ဧၿပီလ၂၆ 
ရက္ေန႔၊ ေနျပည္ေတာ္တြင္ က်င္းပမည္ BO workshop 
သုိ႔ ပါဝင္တက္ေရာကႏို္င္ေရး ဖိတ္ၾကားေပးရန္။ 
 

 MFMA, 
NCS 

ေဆာင္ရြက္ၿပီးျဖစ္ပါသည္။ 

၁၇။ ေနျပည္ေတာ္တြင္ SOE Workshop အား (၃) 
ရက္ ျပဳလုပ္ရန္။ 
SOE အလုပ္ရုံေဆြးေႏြးပြဲတြင္ ဌာနဆိင္ုရာမ်ားဘက္မွ 
presentation ေပးရမည့္ပုံစံ Format ကုိ 
သတ္ဆုိင္ရာဌာ နမ်ားအား ပို႕ေပးရန္ႏွင့္ ဌာနမ်ားသုိ႕  
အေၾကာင္းၾကားစာ NCS မွ စာထြကရိွ္ေပးရန္။ 
 

 NCS NCS မွ 
စာၾကမ္းျပင္ဆင္ၿပီးျဖစ္ၿပီး 
အေၾကာင္းၾကားစာ
မထြက္ရိွရေသးပါ။
 ေဆာင္ရြက္ဆျဲဖစ္ပါသည္။ 

၁၈။ Statement of sources and uses of fund 
အားအတည္ျပဳ ပါသည္။ 
 

 MOPF, 
NCS 

ေဆာင္ရြက္ၿပီးျဖစ္ပါသည္။ 

၁၉။ Shan SNU Inception Meeting အား ေမလဆန္းတြင္ 
သြားရန္။ (အစိုးရဖက္မွ (ဆရာ ဦးေက်ာ္သက)္ 
လုိက္ပါမည္။ အရပ္ဖက ္ႏွင့္ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားဖက္မွ 
လုိက္ပါမည့္သ ူစာရင္းေပးရန္။ 
တုိင္းႏွင့္ ျပည္နယ ္ေလးခုသုိ႕ ကားစင္းလံုးဌားျပီး 
တျပိဳက္နက္သြားရန္။  

Early May MSG, NCS မႏၱေလးႏွင့္ မေကြးအား ေမလ 
(၄) ရက္၊ (၅) ရက္မ်ားတြင္ 
သြားေရာက္ခဲ့ေသာ္လည္း 
ရွမ္းျပည္နယ ္ခရီးစဥ္အား 
မသြားေရာက္ႏုိင္ေသးပါ။ 
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၉။ Validation ႏွင့္ပတ္သက္၍ ၾကိဳတင္လုပ္ေဆာင္ရန္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား 
 
ပထမဦးစြာ Prevalidation self assessment questions မ်ားအား သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားသို႔ ဧၿပီလ (၁၁) ရက္ေန႔တြင္ ေပးပို႔ခ့ဲပါေၾကာင္း၊ ထုိ ေမးခြန္မ်ား၏ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ား 

မွာ ၿပီးခ့ဲသည့္ ၂၀၁၃-၁၄ အစီရင္ခံစာ၏ ရလဒ္မ်ား၊အၾကံျပဳခ်က္မ်ားအား ေမးခြန္းအေနျဖင့္ ေမးျမန္း 

ထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ ယေန႔အထိ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ကုိယ္စားလွယ္ ျပန္္လည္ေျဖၾကားေပးပို႔ခ့ဲသည့္ 

အေရအတြက္အားျဖင့္ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအပိုင္းမွ MATA မွ ဦးေဆာင္ေျဖၾကားထား  

ေၾကာင္း၊ အစိုးရအဖြဲ႔ဝင္အမ်ားစုမွလည္း ေပးပို႔ထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ႏွစ္ 

ဦးသာ ရေသးသည့္အတြက္ ျပန္လည္ေျဖၾကားေပးပို႔ရန္ တိုက္တြန္းပါေၾကာင္း၊ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံ မွ 

ရရိွၿပီးပါက Prevalidation Workshop Report ႏွင့္အတူ International Secretariat 

၂၀။ Work plan and governance တြင ္ပါ၀င္ေသာ 
Perception Study ကု ိDebate ႏွင့္ တြဲဖက္၍ Action 
Research မ်ား ျပဳလုပ္ရန္အတြက ္Consultant 
ငွားရမ္းရန္။ 
 

 NCS Work plan and governance 
subcommittee 
အစည္းအေဝးတြင္ ေနာက္
ပိုင္းမွသာ ေဆာင္ရြက္ရန္ 
သေဘာတူခဲပ့ါသည္။ 

၂၁။ MSG တြင ္အစိုးရဘက္မွ အျမတဲမ္းတက္ေရာက္သည့္ 
တက္ေရာကသ္ူကုိယ္စားလွယ္စာရင္းအား NCS မွ 
စာပို႔ေပးရန္၊ (alternate အျမတဲမ္းျဖစ္မလား၊ 
ပ်က္ကြက္သအူား 
အစားအျမတဲမ္းတက္ေရာက္ႏိုင္ရန္အတြက ္
စီစဥ္ႏိုင္ရန္အတြက ္စာပို႔ရန္) 

 NCS MSG အဖြဲ႔ဝင္မ်ားအား စာပို႔ထား 
ၿပီး တစ္ေယာက္သာ 
အေၾကာင္းျပန္ထားပါသည္။ 

၂၂။ Forestry report ကုိ MSG ကုိယ္စား technical and 
reporting subcommittee မွ ဆံုးျဖတ္ေပးရန္ 
အတည္ျပဳလႊအဲပ္သည္။ 

 Sub 
committee 
member 

ေမလ (၁၈) ရက္ေန႔တြင္ 
Technical and reporting 
subcommittee 
အစည္းအေဝးက်င္းပ၍ ေ
ဆြးေႏြးခဲ့ပါသည္။ 

၂၃။ ျမန္မာႏုိင္ငံ EITI လုပ္ငန္းစဥ္တြင္ ပူးေပါင္းပါဝင္ခဲ့သည့္ 
ကုမၼဏီမ်ားအား အသိအမွတ္ျပဳမွတ္တမ္းလႊာ MSG 
ဥကၠဌမွ ေပးရန္ 

 MSG 
chairman 

ေရွ႔လာမည့္ report launching 
agenda ထတဲြင ္
လ်ာထားပါသည္။ 
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သို႔ ေပးပုိ႔ရမည္ျဖစ္သည့္အတြက္ အျမန္ဆံုးေပးပုိ႔ၾကရန္     ေမတၱာရပ္ခံပါေၾကာင္း၊ ထုိ႔ေနာက္ မပုိ႔ 

ရေသးသည့္   ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ရက္စြဲမ်ား သတ္မွတ္၍ ေဆြး ေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

၁၀။ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေနသည့္ Mining Cadaster လုပ္ငန္းစဥ္အေျခအေန 
 
မိမိတို႔အေနျဖင့္ mining cadaster အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ Precadaster Working Group 
ဖြဲ႔စည္းရန္ ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း၊ ပထမအဆင့္ phase (1) တြင္ သတၱဳက႑အား ျပန္လည္ 
သံုးသပ္၍ အစီရင္ခံစာထြက္ရိွရန္ ႏွင့္ consultant မွ အဆိုျပဳထားသည့္ conceptual design 
ပါဝင္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ Phase (2) အတြက္ ငွားမည့္ Consultant ၏ လုပ္ငန္းတာဝန္ကုိလည္း 
Phase (1) ၏ consultant မွ ေရးေပးရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ phase (1) အတြက္ Consultant ႏွင့္ 
 ေဆာင္ရြက္ေနၿပီး ၾကားျဖတ္အစီရင္ခံစာကို မတ္လတြင္ တင္ျပထားေၾကာင္း၊ 
တတိယေျမာက္ခရီးစဥ္ကိုလည္း အဆိုျပဳထားၿပီး မိမိတို႔မွ  ျပင္ဆင္ထားရမည့္အခ်က္မ်ားရွိေၾကာင္း၊ 
ပထမအခ်က္အေနျဖင့္ Survey Department မွ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ Geo Technic Network 
ႏွင့္ပတ္သက္ ေသာ အခ်က္အလက္မ်ားျဖစ္ၿပီး ထိုအခ်က္မ်ားအတြက္ Survey Department သို႔ စာပုိ႔ 
၍ အသိေပးထားပါေၾကာင္း၊ ယခုလက္ရိွေနာက္ဆံုးသတင္းအရ ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးမွ သေဘာတူ 
ထားေၾကာင္း၊ ေနာက္တစ္ခ်က္အေနျဖင့္ Pre-Cadaster Working Group ဖြဲ႔စည္းရမည္ျဖစ္ၿပီး ေနာက္ 
ဆံုးရရိွသည့္အေျခအေနအရ ဘူမိေဗဒႏွင့္ စာရင္းအင္းဆိုင္ရာဌာန (DGSE) မွ ဦးေဆာင္၍ ဖြဲ႔စည္းေန 
သည္ကို သိရိွရေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ Consultant ၏ တတိယေျမာက္ခရီးစဥ္သည္ ဇူလႈိင္လတြင္ ျဖစ္ 
ႏိုင္ဖြယ္ရိွၿပီး စစ္ကိုင္းတုိုင္း၊ ခႏီၱး ႏွင့္ ရွမ္းျပည္နယ္ ေတာင္ၾကီးၿမိဳ႕တို႔အား အဆိုျပဳထားေၾကာင္း ေဆြး 
 ေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ Pre-Cadaster Working Group Consultant ၏ TOR 
အေျခအေနအား ေမးျမန္းရာ ၿပီးခ့ဲသည့္ နည္းပညာႏွင့္အစီရင္ခံစာ အစည္းအေဝးတြင္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံသုိ႔ ျဖန္႔ေဝၿပီး သတၱဳတြင္းဦးစီးဌာနမွလည္း မွတ္ခ်က္မ်ားေပးထားေၾကာင္း၊ 
Workplan တြင္လည္းထည့္သြင္းထားပါေၾကာင္း ျပန္လည္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ ပူးေပါင္းပါဝင္ခ့ဲသည့္ ကုမၸဏီမ်ားအား အသိ 
အမွတ္ျပဳလက္မွတ္ေပးျခင္းအစီအစဥ္ကုိ မည္သည့္အစီအစဥ္ျဖင့္ ေပးမည္လည္း ဆိုသည္ကို ေမးျမန္း 
ရာ report launch တြင္ ေပးမည္ဟု ယခုအခ်ိန္ထိ စီစဥ္ထားေၾကာင္းေျပာဆိုရာ က္ုိယ္စားလွယ္တစ္ 
ဦးမွ အသိအမွတ္ျပဳလက္မွတ္ေပးျခင္း အစီအစဥ္ကို သီးသန္႔ျပဳလုပ္ရန္ႏွင့္ report launch အတြက္ 
အဓိကေပးခ်င္သည့္ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ား ေရာေထြးမည္ကို စိုးရိမ္ေၾကာင္း ေထာက္ျပခ့ဲပါသည္။ 

၁၁။ Report Launching Agenda အား ေဆြးေႏြးတင္ျပျခင္း (စီမံကိန္းမန္ေနဂ်ာ၊ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး) 
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Report Launch Agenda တြင္ အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းစဥ္မ်ား၌ ပူးေပါင္းပါဝင္ခ့ဲသည့္ ကုမၸဏီမ်ားအား 
အသိ အမွတ္ျပဳလက္မွတ္ေပးျခင္းအစီအစဥ္ကုိ မနက္ ၁၀:၂၀ တြင္ ျပဳလုပ္ရန္ပါရိွေၾကာင္း 
စီမံကိန္းမန္ေနဂ်ာမွ တင္ျပခ့ဲရာ အရပ္ဖက္က္ိုယ္စားလွယ္ တစ္ဦးမွ ၿပီးခ့ဲသည့္ ျပန္ၾကားဆက္သြယ္ေရး 
ႏွင့္ ျပင္ပဆက္ဆံေရးလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္ Report Launch Agenda အား ေဆြးေႏြး 
ခ့ဲၾကေသာ္လည္း ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်ခ့ဲျခင္းမရိွခ့ဲေၾကာင္း၊ အစည္းအေဝးမွတ္တမ္းအား ျပန္ၾကည့္သင့္   
ေၾကာင္းႏွင့္ agenda အား ျပန္လည္ျပင္ဆင္ရန္ အၾကံျပဳခ့ဲပါသည္။ 
စီမံကိန္းအၾကံေပးမွလည္း ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်မွတ္ခ့ဲျခင္းမရိွပါက ဤအစည္းအေဝးတြင္ ျပန္လည္ေဆြးေႏြး 
 ေပးေစလိုေၾကာင္း အၾကံျပဳေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။  
ထို႔ေနာက္ စီမံကိန္းမန္ေနဂ်ာမွ report launch အား ဇြန္လ ေနာက္ဆံုးပတ္္ဝန္းက်င္တြင္ ခန္႔မွန္းထားၿပီး 
အစီအစဥ္အားျဖင့္ ပမာဏဦးစြာ သံုးပြင့္ဆိုင္ ဥကၠဌ၊ ဒုဥကၠဌမ်ား မွ အဖြင့္အမွာစကားေျပာျခင္း၊ 
ညွိႏႈိင္းေရးမႈးမွ  အမွာစကားေျပာျခင္း၊ Development partner တစ္ဦးမွ အမွာစကားေျပာျခင္း၊ 
သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔မွ အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္၍ တင္ျပေဆြးေႏြးျခင္း စသျဖင့္ အစီအစဥ္အား လ်ာထား 
ပါေၾကာင္း၊ ယေန႔အစည္းအေဝးတြင္ ေဆြးေႏြးေပးေစလုိေၾကာင္း တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
ဒုတိယအၾကိမ္ႏွင့္ တတိယအၾကိမ္အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ ပါဝင္ခ့ဲသည့္ ကုမၼဏီမ်ားအား 
အသိအမွတ္ျပဳလက္မွတ္ထုတ္္ေပးသည့္အစီအစဥ္ကို မထည့္ရန္ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ 
ထပ္မံေထာက္ျပခ့ဲပါသည္။ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း audience ႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
မည္သူမ်ားကို ဦးတည္ထားသလဲဟု ေမးျမန္းရာ EITI ႏွင့္ သက္ဆိုင္သည့္ ဌာနဆုိုင္ရာမ်ား၊ 
ကုမၼဏီမ်ား၊ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ား ကိုဦးတည္ထားေၾကာင္း၊ ေနျပည္ေတာ္တြင္က်င္းပမည္ဆိုပါက 
အစိုးရဝန္ၾကီးဌာနမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ သတင္းဌာနမ်ားကိုပိုမိုဦးတည္ထားၿပီး 
ရန္ကုန္တြင္ က်င္းပမည္ဆိုပါက ကုမၼဏီမ်ား၊ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ ျပည္သူလူထုႏွင့္ 
မီဒီယာမ်ားကို ပိုမိုဦးတည္ထားေၾကာင္း ေျဖၾကားခ့ဲၿပီး၊ ေနရာေရြးခ်ယ္ျခင္းကုိ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား မွ 
စဥ္းစား ေပးေစခ်င္ေၾကာင္းေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း အမ်ားျပည္သူကို ဦးတည္ထားသည့္ အစီအစဥ္ျဖင့္ ျပဳလုပ္ရန္ 
လိုအပ္ေၾကာင္း၊ အမ်ားျပည္သူသုိ႔ ဦးတည္ျပဳလုပ္မည္ဆိုလွ်င္ ရန္ကုန္တြင္ ျပဳလုပ္မည့္ဆိုပါက 
ပုိေကာင္းေၾကာင္း၊ စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာမွလည္း report Launch အစီအစဥ္ အေသးစိတ္ကုိ 
သက္ဆိုင္ရာ လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ထပ္မံေဆြးေႏြးရန္အၾကံျပဳခ့ဲရာ သံုးပြင့္ဆိုင္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
မွ သေဘာတူခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ report Launch agenda အား လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ 
မေဆြးေႏြးမီ ညွိႏႈိင္းေရးရံုးမွ concept note မ်ား ေသခ်ာျပင္ဆင္၍ ေဆြးေႏြးရလြယ္ကူေစရန္ ကုိယ္ 
စားလွယ္မ်ားထံ ၾကိဳတင္ျပင္ဆင္၍ ျဖန္႔ေဝသင့္ေၾကာင္း အၾကံျပဳခ့ဲပါသည္။ 
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အစီရင္ခံစာမ်ား မိတ္ဆက္ထုတ္ျပန္မည့္ အခမ္းအနား(report Launching) ေနရာသတ္မွတ္ရာတြင္ 
ရန္ကုန္၊ ေနျပည္ေတာ္ ႏွင့္ ရွမ္းျပည္နယ္တို႔တြင္ ျပဳလုပ္ရန္ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔မွ သေဘာတူခ့ဲပါသည္။ 
ရွမ္းျပည္နယ္တြင္ ျပဳလုပ္မည့္ အခမ္းအနားအတြက္ ၿမိဳ႔အတိအက်အား ေနာက္ပိုင္းအစည္းအေဝးမ်ား 
တြင္ ထပ္မံေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
Report launch အစီအစဥ္အား လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္ ေဆြးေႏြးမည္ဟု စီစဥ္ထားပါ 
က ညွိႏႈိငး္ေရးရုးံ အေနျဖင့္ Report launch အစအီစဥ ္အေျခခသံေဘာတရားမ်ား၊  Concept note 
မ်ား၊ မညသ္ည့္ရလဒ ္ outcome အား ရရွိခ်င္သညက္ုိ ေပၚလြနသ္ည့္ outline မ်ား 
ၾကိဳတငျ္ပငဆ္င၍္ ေကာ္မတဝီငမ္်ားထ ံေပးပုိ႔ထားသင့္ေၾကာငး္ အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ  အ 
ၾကံျပဳ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

 

၁၂။ MEITI ညိွႏႈိင္းေရးရံုးငွားရမ္းမႈ အေျခအေနမ်ားအား တင္ျပေဆြးေႏြးျခင္း (ညိွႏႈိင္းေရးမႈး၊ 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုး) 
 
မိမိတို႕အေနျဖင့္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး ကိစၥအား လုပ္ငန္းအစီအစဥ္ႏွင့္ စီမံအုပ္ခ်ဳပ္မႈ လုပ္ငန္းခြဲ ေကာ္မတီတြင္ 
တင္ျပခ့ဲၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ ညွိႏႈိင္းေရးရံုးအား တစ္ၾကိမ္စာခ်ဳပ္ပါက (၆) လတာ စာခ်ဳပ္ပါေၾကာင္း၊ ယခု ငွား 
ထားသည့္ ေအာင္ဆန္းအားကစားကြင္းရိွ ရံုးခန္းသည္ မီးျပတ္ပါက အစည္းအေဝးမ်ားက်င္းပသည့္ 
အခါ လွ်ပ္စစ္မီးကိစၥ အခက္အခဲမ်ား ေတြ႔ရေၾကာင္း၊ ေနရာမ်ား ေျပာင္းေရြ႕၍ အစည္းအေဝးမ်ား ျပဳ  
လုပ္ရသည့္အတြက္ အဆင္မေျပေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႔ေတာ္ဝန္အား MEITI ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအ 
တြက္ တိုက္ခန္းေနရာ ေလွ်ာက္ထားခ့ဲရာ စကြဲယားေပ (၁၀,၄၄၆) ရွသိည့္အခနး္တစခ္နး္အား ရရွိခဲပ့ါ 
ေၾကာငး္၊ တစေ္ပပတလ္ညအ္တြက ္ တစလ္လွ်င ္ ၁၇၅ က်ပ၊္ တစ္ခနး္လုးံစာအတြက ္ တစလ္လွ်င ္
၁,၈၂၇,၇၀၀ က်ပ ္က်သင့္မညျ္ဖစ္ေၾကာငး္၊ လက္ရိွအခန္းႏွင့္ ေစ်းႏႈန္္းျခင္းတူေသာ္လည္း အက်ယ္အ 
ဝန္းအားျဖင့္ (၁၀) ခန္႔ပိုမိုက်ယ္ဝန္္းၿပီး အစည္းအေဝးမ်ား ျပဳလုပ္မည္ဆိုပါက သီးသန္႔အခန္းငွားစရာ 
မလိုအပ္ေတာ့သည့္အတြက္ ပိုမိုအဆင္ေျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ 
အတည္ ျပဳေပးေစလိုေၾကာင္း ညိွႏႈိင္းေရးမႈးမွ တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
တစ္လလွ်င္ (၁၈) သိန္းခန္႔ျဖင့္ (၁၂) လစာ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထိုေနရာသည္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
 ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ (YCDC) ပိုင္ဆိုင္သည့္ အခန္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ မိုးေကာင္းအိမ္ရာ 
စီမံကိန္းတြင္ တည္ရိွေၾကာင္း၊ ရံုးခန္းျပင္ဆင္စရိတ္မ်ားပါ ထည့္တြက္ရမည္ျဖစ္ၿပီး ဘက္ဂ်က္ဌာန 
(MOBD) ႏွင့္ ကမာၻ႕ဘဏ္တို႔ႏွင့္ ေဆြးေႏြးရာတြင္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး၏ Office setup cost ေအာက္တြင္ 
အသံုးျပဳခြင့္ရိွေၾကာင္းလည္း သိရေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔အား ေနာင္ငွားရမ္းမည့္ 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသစ္အား (၁) ႏွစ္စာငွားရန္ ႏွင့္ ဘက္ဂ်က္အသံုးျပဳခြင့္အတြက္ အတည္ျပဳေပးႏိုင္ရန္ 
တင္ျပရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာရိွ မွ တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
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ေက်ာက္ကုန္း၊ ေအာင္ေဇယ်လမ္း၊ မိုးေကာင္းအိမ္ယာတြင္ တည္ရိွေသာေၾကာင့္ ေနရာအားျဖင့္ 
အဆင္ေျပေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ အစိုးရႏွင့္ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ရေသာေၾကာင့္ ထိုေနရာအတြက္ ေနာင္တစ္ခ်ိန္ 
တြင္ အေျပာင္းအလဲမ်ား ၾကံဳေတြ႔မည္ကို စိုးရေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ ရံုးခန္းျပင္ဆင္စရိတ္သည္ ငွားသည့္ 
စရိတ္နီးပါးကုန္က်ႏိုင္ေၾကာင္း၊ ျပင္ဆင္စရိတ္ႏွင့္တန္ေၾကးမွ်တေအာင္ အနည္းစရိတ္ (၃) ႏွစ္ခန္႔ ငွား 
ခြင့္ရပါက အဆင္ေျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ ကမာၻ႕ဘဏ္ႏွင့္ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ ဘက္ဂ်က္အ 
တြက္ ဘက္ဂ်က္ဆိုင္ရာသေဘာထား (Budget Mortality) အား ေျပာင္းလဲရန္လိုအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
အခုအသစ္တက္လာသည့္ စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးအေနျဖင့္ ဘက္ဂ်က္ကိစၥအား ေဆြးေႏြးမည္ 
ဆိုပါက နားလည္လြယ္မည္ဟု ထင္ျမင္မိေၾကာင္း၊ ယခုအေနအထားသည္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအေနျဖင့္ 
စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန၏ စီမံမႈေအာက္တြင္ ေရာက္ရိွေနၿပီး အမွန္တကယ္ဆိုပါက 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအေနျဖင့္ သီးျခားလြတ္လပ္ေသာအဖြဲ႔အေနျဖင့္ ရပ္တည္ရမည္ျဖစ္ၿပီး ကမာၻ႔ဘဏ္ႏွင့္ 
တိုက္ရိုက္ခ်ိတ္ဆက္ေဆာင္ရြက္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သုိ႔ေသာ္လည္း ညိွႏႈိင္းေရးရံုး၏ သေဘာထားအရ 
လက္ရိွအေျခအတိုင္းအဆင္ေျပပါက ဆႏၵရိွသလို ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေၾကာင္း၊ လက္ရိွအခ်ိ္န္တြင္ 
ဘက္ဂ်က္အားျဖင့္လည္း ၃ သန္းဝန္းက်င္က်န္ရိွေနေသးသည့္အတြက္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ရတြင္ 
အခ်ိန္ျမန္ဆန္စြာ စီမံခန္႔ခြဲႏိုင္ရန္ ေရရွည္အတြက္ ထည့္သြင္းစဥ္းစားႏိုင္ရန္ အၾကံျပဳေဆြးေႏြးျခင္း   
ျဖစ္ေၾကာင္း အရပ္ဖက္ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေထာက္ျပအၾကံျပဳခ့ဲပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး၏ ေဆြးေႏြးခ့ဲသည့္  MEITI တစ္ခုလံုးႏွင့္ သက္ဆိုင္ေနၿပီး ထိုအခ်က္ 
အား လက္ရိွ စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးအသစ္အား တင္ျပမည္ျဖစ္  
ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ ရံုးခန္းအသစ္အား ငွားၿပီးပါက ျပင္ဆင္စရိတ္မ်ား၊ ပရိေဘာဂမ်ားအတြက္ အေသး 
သံုးစရိတ္မ်ား ပိုမိုကုန္က်လာမည္ျဖစ္ၿပီး ထိုစရိတ္မ်ားႏွင့္ မွ်တေအာင္ ကာလရွည္ငွားရန္လည္း ရည္ 
ရြယ္ထားပါေၾကာင္း စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာရိွမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ရုးံခနး္သစအ္တြက ္ၿမိဳ ႕ေတာ္ဝနအ္ား တငျ္ပရာတြင ္အစုိးရအဖြဲ႔မ ွေကာ္မတအီစညး္အေဝးမ်ားျပဳလပု၍္ 
ဆုးံျဖတၿ္ပးီမ ွေစ်းႏႈနး္သတမ္တွထ္ားျခငး္ျဖစ္ေၾကာငး္၊ မမိတိုိ႔ ညွႏိႈိငး္ေရးရုးံအေနျဖင့္ မညသ္ည့္ေစ်းျဖင့္ 
ငာွးရန ္ အဆုိျပဳတငျ္ပထားျခငး္မရွိေၾကာငး္၊ သတ္မတွထ္းသည့္ ေစ်းႏႈနး္အတုိငး္ ငာွးရမး္ 
မညျ္ဖစေ္ၾကာငး္ တငျ္ပခဲေ့ၾကာငး္ စသျဖင့္ ညိွႏႈိင္းေရးမႈးမွ ထပ္မံတင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
မိမိတို႔အေနျဖင့္ ရံုးခန္းငွားရမ္းခ၊ ျပင္ဆင္စရိတ္မ်ား၊ အေသးသံုးမ်ားအား သံုးစြဲရန္ရိွသျဖင့္ မူရင္းဘက္ 
ဂ်က္ပမာဏ မေျပာင္းလဲဘဲ သီးျခားဘက္ဂ်က္လိုင္းမ်ားထည့္ရန္ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔မွ သေဘာတူေပးေစ 
လိုေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ ဘက္ဂ်က္ကာလအရ မိမိတို႔အေနျဖင့္ ေအာက္တိုဘာ (၁) ရက္ေန႔မွ စတင္၍ 
ရံုးခန္းအသံုးစရိတ္မ်ား သံုးစြဲခြင့္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ဘက္ဂ်က္အားျဖင့္ လ်ာထားျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း 
စီမံက္ိန္းအၾကံေပးအရာရိွမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အခ်ဳိ႔အလွဴရွင္မ်ားအေနျဖင့္ ဘက္ဂ်က္သံုးစြဲမႈအတြက္ အေရးေပၚသံုးစြဲရန္ ၅% သို႔မဟုတ္ ရာခိုင္ႏႈိင္း 
တစ္ခုသတ္မွတ္၍ ဘက္ဂ်က္လိုင္းအလိုက္ အေလ်ာ့အတင္း ျပဳလုပ္စီမံခြင့္ရိွေၾကာင္း၊ ယခုကမာၻ႕ဘဏ္ 
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ႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ရာတြင္လည္း စည္းမ်ဥ္းမ်ားလည္း ရိွမည္ဟုထင္ျမင္ေၾကာင္း၊ ယခုအတိုင္းဆိုပါက 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအေနျဖင့္ ေအာက္တိုဘာေရာက္မွသာ သံုးခြင့္ရိွမည္ျဖစ္ၿပီး လက္ရိွအေျခအေနအတိုင္း 
ခရီးဆက္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ဘက္ဂ်က္လိုင္းအားျဖင့္ အေသးစိတ္ခန္႔မွန္းမႈမ်ားအား အလံုးစံု ဘက္ဂ်က္ 
ထဲတြင္ ပါဝင္ႏိုင္ေအာင္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအေနျဖင့္ ယခုျပဳလုပ္ေနသည့္ ဘက္ဂ်က္ျပင္ဆင္ျခင္းလုပ္ငန္းစဥ္ 
တြင္ တပါတည္းပါဝင္သြားႏိုင္ေအာင္ ၾကိဳးစားသင့္ေၾကာင္း အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ အၾကံျပဳ 
ခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္ MEITI ရံုး ဘက္ဂ်က္ဌာနခြဲ (MOBD) တာဝန္ရိွသူတစ္ဦးမွ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးအေနျဖင့္ ရံုးခန္းငွား 
ခအတြက္ ၂၀၁၇ ဧၿပီလ မွ ၂၀၁၇ စက္တင္ဘာလကုန္အထိ တစ္ျဖတ္္သံုးစြဲခြင့္ရိွေၾကာင္း၊ 
ထို႔ေနာက္ ေအာက္တိုဘာလ မွစတင္ကာ တစ္ႏွစ္စာသံုးစြဲခြင့္ရိွေၾကာင္း၊ ရံုးခန္းျပင္ဆင္စရိတ္မ်ား  
အတြက္ ယခင္က ၁၂၀၀၀ ေဒၚလာ သံုးစြဲခ့ဲၿပီး ေဒၚလာ ၆၅၀၀ ဝန္းက်င္သံုးစြဲရန္ ဘက္ဂ်က္က်န္ရိွေန 
 ေသးေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ ရံုခန္းအသစ္အတြက္ ျပင္ဆင္စရာမ်ားအတြက္ သံုးစြဲမည္ဆိုပါက ျပန္လည္  
ျပင္ဆင္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အဓိကဘက္ဂ်က္က႑သံုးခုျဖစ္သည့္ နံပါတ္ (၁) Non-consulting  cost 
နံပါတ္(၂) MOBD အသံုးစရိတ္ ႏွင့္ နံပါတ္ (၃) ညိွႏႈိင္းေရးရံုး အသံုးစရိတ္တို႔ျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ ျပင္ဆင္ရန္ 
အေသးစိတ္မ်ားအတြက္ လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးသင့္ေၾကာင္း၊ ျပင္ဆင္ၿပီးပါက 
ကမာၻ႔ဘဏ္သို႔တင္ျပ၍ NOL (no objection Letter) ေတာင္းခံရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ကမာၻ႕ဘဏ္မွ NOL 
ရရိွမွသာ အတည္ျပဳႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း ညိွႏႈိင္းေရးရံုး အေနျဖင့္ သတ္မွတ္ထားသည့္ 
ဘက္ဂ်က္ ေဘာင္အတြင္းမွ သတ္သတ္မွတ္မွတ္ျဖင့္ ဘက္ဂ်က္လိုင္းခြဲမ်ား ထပ္မံ  
ေပၚေပါက္လာပါက ျပင္ဆင္၍ အသံုးျပဳမည္ဆိုပါက ကမာၻ႕ဘဏ္၏ ခြင့္ျပဳခ်က္လုိ၊  
မလိုဆိုသည့္ ေမးျမန္းထားမႈအား MOBD မွ တာဝန္ ရိွသူတစ္ဦးမွ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးႏွင့္ 
စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္စဥ္ကတည္းက ဘက္ဂ်က္လိုင္းအေသးစိတ္အလိုက္ စာခ်ဳပ္ ထားသည့္ အတြက္ 
ျပင္ဆင္မည္ဆိုပါက ကမာၻ႕ဘဏ္၏ ခြင့္ျပဳခ်က္မ်ား၊ အတည္ျပဳမႈမ်ား လုိအပ္မည္ ျဖစ္ေၾကာင္း 
ရွင္းလင္းခ့ဲပါသည္။ ထို႔အျပင္ grant agreement အား ျပန္လည္ျပင္ဆင္ႏိုင္ ရန္ 
ကမာၻ႕ဘဏ္ႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ရန္ ျပင္ဆင္ထားေၾကာင္း ထည့္သြင္းေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အေသးစတိဘ္ကဂ္်ကလ္ိငုး္သုးံစြဲမႈမ်ားမ ွ အစ ကမာၻ႕ဘဏ၏္ ခြင့္ျပဳခ်က္မ်ား ေတာငး္ခေံနရာပါက 
ညွိႏႈိငး္ေရးရုးံအတြက ္ လပု္ငနး္ေဆာငရ္ြက္မႈမ်ားျပဳလုပရ္ာတြင ္ ၾကန္႔ၾကာမႈမ်ားစြာ ၾကံဳေတြ႕ရႏိုင္  
ေၾကာငး္၊ ဝနထ္မး္မ်ား၏ စတိ္ဓါတပ္ုိငး္ဆုိင္ရာ ႏွင့္ အလုပအ္ဝငအ္ထြကမ္်ားမႈမ်ားရွလိာႏိုင္ေၾကာငး္  ၊ 
ထို႔အျပင္ MEITI လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအတြက္ ေႏွာင့္ေႏွးၾကန္႔ၾကာမႈမ်ားၾကံဳေတြ႔ရဖြယ္ရိွေသာေၾကာင့္  
အသစ္တက္လာမည့္ ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးႏွင့္ ေတြ႔ဆံု၍ ေသခ်ာေဆြးေႏြးရန္ လိုအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေထာက္ျပေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
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အထက္ပါကိုယ္စားလွယ္ေထာက္ျပေဆြးေႏြးခ့ဲေသာ ကိစၥအား ဦးေဆာင္ေကာ္မတီအစည္းအေဝး တြင္ 
ထည့္သြင္းေဆြးေႏြးႏိုင္ရန္ တင္ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာမွ ျဖည့္စြက္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါ 
သည္။ 
အေရးၾကီးသည္မွာ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈႏွင့္ တာဝန္ခံမႈမ်ား ထည့္သြင္းစဥ္းစားရန္လိုအပ္ၿပီး 
ဘက္ဂ်က္ဆိုင္ရာ စည္းကမ္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ကမာၻ႕ဘဏ္ႏွင့္ အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ ေငြေရးေၾကးေရး 
ရန္ပံုေငြအဖြဲ႔မ်ား၏ စည္းကမ္းသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားအားလည္း နားလည္ရန္လည္း လိုအပ္ေၾကာင္း 
ကိုယ္စားလွယ္မွ ျဖည့္စြက္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
 

၁၃။ အက်ဳိးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ ကနဦး လုပ္ငန္းစဥ္ စီမံခ်က္ (Beneficial Ownership Pilot 
Project) အေျခအေနအား တင္ျပျခင္း 
 
မိမိတို႔အေနျဖင့္ အက်ဳိးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ ကနဦးစီမံကိန္းေဆာင္ရြက္မႈအေျခအေနအားျဖင့္  
၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္ဝါရီလမွ စတင္ခ့ဲၿပီး အသိအျမင္ဖြင့္ အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲမ်ား 
က်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲေၾကာင္း၊ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေမလ (၁၄) ရက္ေန႔တြင္လည္း Adam Smith International 
(ASI) မွ ကနဦးအလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲက်င္းပ၍ ဆႏၵအေလ်ာက္ပါဝင္မည့္ ကုမၼဏီမ်ားစာရင္းရရိွအတည္ 
 ျပဳခ့ဲေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ ASI မွ ကုမၼဏီမ်ားအား ျဖည့္စြက္ရမည့္ အခ်က္အလက္ထုတ္ျပန္မႈမူေဘာင္ 
(reporting templates) မ်ားပို႔၍ ေနာက္ဆံုးရက္သတ္မွတ္ကာ ျပန္လည္ေပးပို႔ေစရန္ ေဆာင္ရြက္ေန  
ေၾကာင္း၊ သတၱဳလုပ္ငန္းကုမၼဏီ (၉) ခု၊ ေက်ာက္မ်က္ေက်ာက္စိမ္းကုမၼဏီ (၅) ခု၊  ေရနံႏွင့္ 
သဘာဝဓါတ္ေငြ႔ကုမၼဏီ (၃) ခု ပါဝင္ေၾကာင္း၊ ေရနံႏွင့္ သဘာဝဓါတ္ေငြ႔ကုမၼဏီတစ္ခုျဖစ္သည့္ Posco 
Daewoo မွ ၎တို႔ အေနျဖင့္ BO ကနဦးလုပ္ငန္းစဥ္တြင္ မပါဝင္ႏိုင္ေတာ့ေၾကာင္း တရားဝင္စာျဖင့္ 
အေၾကာင္းၾကားထားပါေၾကာင္း၊ သစ္ေတာကုမၼဏီ (၂) ခုပါဝင္ေၾကာင္း၊ လက္ရိွအခ်ိန္တြင္ အခ်က္အ 
လက္ထုတ္ျပန္သည့္မႈေဘာင္ (reporting templates) မ်ားအား သတၱဳလုပ္ငန္းကုမၼဏီ (၅) 
ခု၊ ေက်ာက္မ်က္ေက်ာက္စိမ္း ကုမၼဏီ (၄) ခု၊ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓါတ္ေငြ႔ကုမၼဏီ (၂) ခုတို႔မွ ျဖည့္သြင္း ၍ 
ျပန္လည္ေပးပို႔ထားေၾကာင္း၊ သစ္ေတာကုမၼဏီမ်ားအတြက္ သီးသန္႔ reporting template အား ASI မွ 
ျပင္ဆင္၍ ေပးပို႔မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စသျဖင့္ BO ကနဦးစီမံက္ိန္း၏ အေျခအေနအား တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
ထုိ႔အျပင္ BO Taskforce (အက်ဳိးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔) မူၾကမ္းအား ၿပီးခ့ဲသည့္ 
နည္းပညာႏွင့္အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္္မတီအစည္းအေဝးတြင္ ေဆြးေႏြးခ့ဲေၾကာင္း၊ ထိုအဖြဲ႔ဖြဲ႔စည္းမႈ 
သည္လည္း မၾကာမီၿပီးစီးမည္ဟု ေမွ်ာ္လင့္ထားေၾကာင္း၊ BO Workplan သည္လည္းေရးဆြဲရမည္ျဖစ္ 
ၿပီး BO Taskforce ဖြဲ႔စည္းၿပီးမွသာ ေရးဆြဲရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ က်င္းပၿပီးစီးခ့ဲသည့္ လုပ္ငန္းအစီအစဥ္  
ႏွင့္ စီမံအုပ္ခ်ဳပ္မႈလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္လည္း ေဆြးေႏြးထားၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း၊ BO Workplan တြင္ 
အဆင့္ (၂)  ဆင့္ ပါဝင္ၿပီး ပထမအဆင့္တြင္ ယခုမွစ၍ ၂၀၂၀ ထိ ကာလျဖစ္ၿပီး ဒုတိယအဆင့္ 
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အေနျဖင့္ ၂၀၂၀ ေနာက္ပိုင္းအတြက္ အစီအစဥ္မ်ားျဖစ္ေၾကာင္း၊ ၂၀၂၀ ခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီလ (၁) 
ရက္ေန႔မွစတင္ကာ  MEITI အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ BO အခ်က္အလက္မ်ား စတင္ထည့္ 
သြင္းေဖာ္ျပလာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထိုအဆင့္မ်ားအတြက္ ႏိုင္ငံတကာညိွႏႈိင္းေရးရံုးႏွင့္ ခ်ိတ္ ဆက္၍ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ EITI စံႏႈန္း ၂၀၁၆ အရ အစီရင္ခံစာတြင္ ပါဝင္သည့္ 
ကုမၼဏီအားလံုးအေနျဖင့္ ၂၀၂၀ ခုႏွစ္တြင္ မျဖစ္မေန BO အခ်က္အလက္မ်ားကုိ 
ထုတ္ျပန္ရမည္ျဖစ္ ေၾကာင္း၊ ယခု ၂၀၂၀ ခုႏွစ္ မတိုင္ခင္ကာလအတြက္ ဆႏၵအေလ်ာက္ပါဝင္လာ 
သည့္ ကုမၼဏီမ်ားအတြက္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား စီစဥ္ထားၿပီး ၂၀၂၀ ေနာက္ပိုင္းတြင္ ကုမၼဏီအားလံုး ပါဝင္ 
လာရန္ ေဆာင္ရြက္ရန္ အစီအစဥ္မ်ား ခ်မွတ္ထားပါေၾကာင္း၊ ပထမအဆင့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ BO 
အခ်က္အလက္မ်ားအား မည္သည့္ဝန္ၾကီးဌာနမွ ဦးေဆာင္ကာ ေကာက္ယူမည္ဆိုသည္ကုိ 
စဥ္းစားရမည္ ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ BO Taskforce မွ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအား အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ BO အခ်က္အလက္မ်ားအား မည္သည့္ website မ်ားတြင္  ေဖာ္ျပမည္ 
ကို ဆံုးျဖတ္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ယခုေလာေလာဆည္တြင္ BO ကနဦးကုမၼဏီမ်ား၏ အခ်က္အ 
လက္မ်ားအား MEITI website တြင္ က႑ခြဲတစ္ခုျဖင့္ ေဖာ္ျပရန္ ရည္ရြယ္ထားပါေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ 
ထိုကုမၼဏီမ်ားမွ ေနာက္ကြယ္မွ ပိုင္ဆိုင္သူအား သရုပ္ေဖာ္ပံုမ်ားျဖင့္ ျပသထားရန္ ရည္ရြယ္ထားပါ 
ေၾကာင္း၊ ၂၀၂၀ ေနာက္ပိုင္းလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ BO လုပ္ငန္းစဥ္အား အစိုးရ၏ လမ္းေၾကာင္းတြင္ မည္ 
က့ဲသို႔ ထည့္သြင္းမည္ကို ေဆာင္ရြက္ရန္ရည္ရြယ္ထားေၾကာင္း၊ BO အခ်က္အလက္မ်ားအား မည္သည့္ 
အတိုင္းအတာအထိ ေကာက္မည္ကိုလည္း သတ္မွတ္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ သတင္းအခ်က္ 
အလက္ထိန္းသိမ္းသည့္အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခုသတ္မွတ္ၿပီး ထိန္းသိမ္းသည့္ လုပ္ငန္းစဥ္လည္းပါဝင္ပါ   
ေၾကာင္း၊ ၂၀၂၀ ေနာက္ပိုင္းတြင္ ႏိုင္ငံရပ္ျခားတင္ပို႔ေနသည့္ အစီရင္ခံစာတြင္ပါဝင္သည့္ကုမၼဏီမ်ား 
အားလံုးပါဝင္ရန္ လုပ္ငန္းစဥ္လည္းပါဝင္ပါေၾကာင္း၊ သို႔မွသာ ၂၀၁၆ စံႏႈန္းႏွင့္ ကိုက္ညီမည္ျဖစ္     
ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ ASI အေနျဖင့္ စာခ်ဳပ္သက္တမ္းအားျဖင့္ ယခုလက္ရိွ ဇြန္လကုန္တြင္ ကာလ ကုန္ 
ဆံုးမည္ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ ၎တို႔အေနျဖင့္ အစီရင္ခံစာထုတ္ၿပီးပါက ကန္ထရိုက္ကာလ အဆံုးသတ္ 
ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ASI မွ ကန္ထရိုက္ကာလအား ဇူလိုင္လကုန္အထိ တိုးျမင့္သတ္မွတ္ရန္ အဆိုျပဳ 
ထားပါေၾကာင္း၊ ကန္ထရိုက္ကာလတိုးျမင့္ထားေသာ္လည္း ပိုက္ဆံထပ္ေပးရန္ မလိုအပ္ေၾကာင္း 
တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ BO Taskforce ဖြဲ႔၍ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားေဆာင္ရြက္ေတာ့မည္ ျဖစ္သျဖင့္ 
 ေနာက္တစ္ခ်ိန္တြင္ ကုမၼဏီဥပေဒတစ္ရပ္ထုတ္၍ ေဆာင္ရြက္ရန္ အစီအစဥ္ ရိွ၊ မရိွ ဆိုသည္ကုိ 
ကိုယ္စား လွယ္တစ္ဦးမွ ေမးျမန္းအၾကံျပဳထားပါသည္။  ထိုကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ကုမၼဏီမ်ား လုပ္ထံုး 
လုပ္နည္းမ်ားတြင္ ထည့္သြင္းရန္အတြက္ ရင္းႏီွးျမွဳပ္ႏံွမႈႏွင့္ ကုမၼဏီမ်ား ညႊန္ၾကားမႈဦးစီးဌာန (DICA) 
သို႔လညး္ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး မွ စာပို႔ထားပါေၾကာင္း စီမံကိန္းမန္ေနဂ်ာမွ ေျဖၾကားခ့ဲပါသည္။ 
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DICA သို႔ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးမွ ေပးပို႔ထားေသာ စာအား သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔သို႔ ျဖန္႔ေဝရန္ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး 
မွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
BO Tasforce ႏွင့္ ပတ္သက္၍ ဖြဲ႔စည္းပံုအား လုပ္ငန္းေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳခ်က္ 
ရရိွခ့ဲၿပီး စီမံကိန္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဝန္ၾကီးဌာန ႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားလည္း ျဖန္္႔ေဝထားၿပီး Taskforce 
တြင္ ပါဝင္မည့္သူမ်ားအား အမည္စာရင္းမေဖာ္ျပဘဲ ရာထူးသတ္မွတ္ခ်က္ျဖင့္ ေဖာ္ျပ၍ အားလံုး 
အတည္ျပဳၿပီးပါက တရားဝင္စာထြက္ရိွလာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ MEITI လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈႏွင့္ပတ္သက္၍လည္း ညႊန္ၾကားစာမ်ားလည္း ထြက္ရိွမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
စီမံက္ိန္း မန္ေနဂ်ာမွ ျဖည့္စြက္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အက်ဳးိအျမတ္ရရွိပုိငဆ္ုိင္မႈ ကနဥးီလပု္ငနး္စဥ ္ (Beneficial Ownership Pilot Project) 
ဆႏၵအေလ်ာက္ပါဝငသ္ည့္ ကုမၼဏမီ်ား၏ အေျခအေနႏွင့္  ပတသ္က၍္ သုးံပြင့္ဆုိငက္ုိယ္စား 
လယွ္မ်ား ေအာကပ္ါအတုိငး္ အျပနအ္လနွေ္ဆြးေႏြးေမးျမနး္ထားပါသည။္ 
အရပဖ္က္ကုိယစ္ားလယွ ္ ။    ။ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓါတ္ေငြ႔ကုမၼဏီအနည္းငယ္သာ 
ရိွေၾကာင္း၊ ထိုအထဲတြင္ Total ကုမၼဏီသည္လည္း တစ္ခုအပါအဝင္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ Total ကုမၼဏီ 
အေနျဖင့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔တြင္ ကိုယ္စားျပဳပါဝင္ထားပါေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ 
အက်ဳိးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈ ကနဦးလုပ္ငန္းစဥ္ တြင္ ပါဝင္ျခင္း မရိွသည္ကို ေတြ႔ရေၾကာင္း၊ ၿပီးခ့ဲသည့္ 
(၁၃) ၾကိမ္ေျမာက္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔အစည္းအေဝးတြင္လည္း ၎တို႔ Total ကုမၼဏီ အေနျဖင့္ 
ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ မပါဝင္ႏိုင္ေၾကာင္း တရားဝင္စာပို႔ထားၿပီး ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ 
 ေပါင္းအဖြဲ႔မွ ၎ Total ကုမၼဏီ ပါဝင္လာရန္အတြက္ ထပ္မံ ေဆြးေႏြးခ့ဲရာတြင္ ျပန္လည္ 
အေၾကာင္းျပန္မည္ဟု ေျပာၾကားခ့ဲေၾကာင္း စသျဖင့္  အရပ္ဖက္ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါ 
သည္။ 
ပုဂၢလိက ကုိယ္စားလယွ။္ ။ မိမိတို႔ Total ကုမၼဏီ မွ တရားဝင္ အေၾကာင္း ၾကားစာ သည္ 
ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ ပါဝင္ႏိုင္မႈ ရိွ၊ မရိွ ေနာက္ဆံုး အေျခအေနျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲ ပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္။ ။ မိမိတို႔အေနျဖင့္ Total ကုမၼဏီ အား ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ ပါဝင္ 
ေစခ်င္ေၾကာင္း၊ Total ကုမၼဏီ သည္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ ဂုဏ္သိကၡာအားျဖင့္ ေရွ႕ေဆာင္အေန  
ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ကုမၼဏီျဖစ္ေနျခင္း၊ သုံးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔တြင္လည္း ကိုယ္စားျပဳပါဝင္ေနသည့္ 
အတြက္ ကိုယ္စားလွယ္မွတဆင့္ Total ကုမၼဏီ အား ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ ပါဝင္လာေစရန္ ထပ္ 
မံၾကိဳးစားေပးေစလိုေၾကာင္း ျပန္လည္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ Total ကုမၼဏီ ၏ ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ မပါဝင္ ႏိုင္သည့္ 
ကိစၥအား တရားဝင္ျဖစ္ေစရန္အလို႔ငွာ Total ကုမၼဏီ မွ အေၾကာင္းျပန္ထားသည့္ တရားဝင္စာအား 
သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔သို႔ ျဖန္႔ေဝေပးရန္  ေတာင္းဆိုခ့ဲပါသည္။ 
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အရပ္ဖက္ကုိယ္စားလွယ္။ ။ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔တြင္ ကုိယ္စားျပဳပါဝင္သည့္ ကုမၼဏီၾကီး 
မ်ားမွစတင္၍ ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ မပါဝင္ပါက အျခားအျပင္ကုမၼဏီမ်ားအား ကနဦး 
စီမံကိန္းႏွင့္ ေနာက္ထပ္ BO လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ ပါဝင္လာရန္ စည္းရံုးရာတြင္ အခက္အခဲမ်ား 
ၾကံဳေတြ႔ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ BO လုပ္ငန္းစဥ္ႏွင့္ ရင္းႏီွးၿပီးသား သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔တြင္ 
ကိုယ္စား ျပဳကုမၼဏီၾကီးမ်ား ပါဝင္ထားမွသာ ေနာက္ထပ္ကုမၼဏီငယ္မ်ားအား စည္းရံုးရန္ လြယ္ကူမည္ 
ဟုထင္ျမင္မိေၾကာင္း အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အခုလက္ရိွအေျခအေနတြင္ အက်ိဳးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ ကနဦး စီမံကိန္းတြင္ ပုဂၢလိက 
ကိုယ္စားျပဳထားသည့္  ကုမၼဏီမ်ား တစ္ခုမွ မပါဝင္ေၾကာင္း၊ ထို႔ေၾကာင့္ ေနာက္ထပ္ကုမၼဏီမ်ား ပါဝင္   
လာရန္ စည္းရံုးရာတြင္ အျခားကုမၼဏီမ်ားအေနျဖင့္ ကုိယ္စားျပဳ Company မ်ား မပါဝင္သည့္အတြက္  
၎တို႔အေနျဖင့္ မပါဝင္ပါကလည္း ျပႆနာတစ္စံုတစ္ရာမရိွႏ္ိုင္ပါဟု ထင္ျမင္ယူဆသြားႏိုင္ေၾကာင္း  
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း ေထာက္ျပ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္ ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ဦးေဆာင္ကာ ၎တို႔၏ သက္ဆိုင္ရာကုမၼဏီမ်ားအား 
ဝိုင္းဝန္းစည္းရံုးေပးပါက ကုမၼဏီမ်ားအေနျဖင့္ အက်ိဳးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ ကနဦး စီမံကိန္း ႏွင့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ ပိုမိုပါဝင္လာႏိုင္သည့္အတြက္ ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ဝိုင္းဝန္းၾကိဳးစားေပး 
ပါရန္ စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာရိွမွ ေမတၱာရပ္ခံခ့ဲပါသည္။ 
သံုးပြင့္ဆိုင္ကိုယ္စားလွယ္အဖြဲ႔မွ ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအား ၎ တို႔၏ ကုိယ္စားျပဳကုမၼဏီ  
မ်ားအား အက်ိဳးအျမတ္ရရိွပိုင္ဆိုင္မႈဆိုင္ရာ ကနဦး စီမံကိန္းတြင္ ပါဝင္လာရန္ ဝိုင္းဝန္းၾကိဳးစားေပးရန္ 
တိုက္တြန္းေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
BO pilot project သည္ ေနာက္ထပ္ထြက္ရိွလာမည့္ MEITI အစီရင္ခံစာတြင္ ပါဝင္လာမည္ဟု 
ထင္ျမင္ေၾကာင္း၊ EITI international မွ ျဖန္္႔ေဝထားသည့္ စာအား သုံးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ အား 
ျဖန္႔ေဝထားၿပီး ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သက္ဆိုင္ရာ ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးမ်ားအားလည္း ေပးပုိ႔ထားၿပီးျဖစ္  
ေၾကာင္း၊ EITI international မွ ေရွ႕လာမည္ ၂၀၁၉ တြင္က်င္းပမည့္ BO ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ 
conference တြင္လည္း ျမန္မာႏိုင္ငံအား highlight ျပဳလုပ္၍ အဓိကထားျပသခ်င္ေၾကာင္းလည္း ေျပာ 
ၾကားထားပါေၾကာင္း စီမံကိန္းအၾကံေပးအရာရိွမွ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
 
ပုဂၢ လိက ကိုယ္စားလွယ္။ ။ မိမိတို႔ Total အေနျဖင့္ တရားဝင္စာ ပို႔ထားၿပီး  
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျမန္မာျပည္တြင္ MEITI အစီရင္ခံစာတြင္ ပါဝင္သည့္ကုမၼဏီအေနျဖင့္ 
ယခုေလာေလာဆည္လုပ္စရာမရိွေသးဟု ထင္ျမင္ေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံတကာတြင္လည္း ပါဝင္ 
 ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီးၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ အနာဂတ္တြင္လည္း BO ႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ထုတ္ျပန္ေၾကညာရမည္ဆိုပါက Listed company အေနျဖင့္ ဘာမွ ေထြေထြထူး ထူးရိွလိမ့္မည္ဟု 
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ထင္ျမင္မိေၾကာင္း၊ ဒါေပမ့ဲ ျမန္မာကုမၼဏီအေနျဖင့္ ဥပေဒတစ္ခုခုထြက္လာပါက ထုတ္ျပန္ေၾက 
ညာေပးရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျပန္လည္ေျဖၾကားခ့ဲပါသည္။ 
ႏုိင္ငံတကာ EITI Board တြင္ Total အေနျဖင့္ ပါဝင္ေသာ္လည္း ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ BO 
ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ မပါဝင္ျခင္း သည္ မသင့္ေလ်ာ္ေၾကာင္း ကိုယ္စားလွယ္မ်ား မွ ေထာက္ျပေဆြး 
 ေႏြးခ့ဲရာ ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မွ ကုမၼဏီ ႏွင့္ ျပန္လည္  ေဆြးေႏြး ၿပီးပါက 
ျပန္လည္ေျဖၾကားေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔အျပင္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ BO Taskforce တြင္ ကိုယ္စားျပဳပါဝင္သည့္ ပုဂၢလိက 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ကုမၼဏီမ်ားသည္လည္း ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ပါဝင္မွသာ သင့္ေလ်ာ္ မည္ျဖစ္သည့္  
အတြက္ နယ္ပယ္အတြင္း ဝင္သည့္ကုမၼဏီမ်ား ပါဝင္ေစခ်င္ေၾကာင္း  ေဆြးေႏြး ခ့ဲပါသည္။ 
 
ထို႔ေနာက္ စီမံကိန္းမန္ေနဂ်ာမွ ဇြန္လ (၁၄) ရက္ႏွင့္ (၁၅) ရက္ေန႔မ်ားတြင္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ 
အတြက္ ရည္ရြယ္သည့္ ေရနံႏွင့္ သဘာဝဓါတ္ေငြ႕က႑ဆိုင္ရာ သင္တန္းအတြက္ NORAD မွ 
အဆိုျပဳထားသည့္ အေၾကာင္းအရာ (၄) ခု ေရြးခ်ယ္ရန္ အတြက္ ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွလည္း MATA မွ အဆိုျပဳထားသည့္ Subsidiaries မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ သုေတသနျပဳလုပ္ခြင့္ျပဳရန္ ကိစၥအား ေမးျမန္းရာ အစိုးရကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ ျမန္မာ့ေရနံႏွင့္ 
သဘာဝဓါတ္ေငြ႔လုပ္ငန္းသို႔ ျပည္ေထာင္စုဝန္ၾကီးဆီမွ ေမလ (၂၉) ရက္ေန႔ရက္စြဲပါျဖင့္ ညႊန္ၾကားစာ 
ထြက္ရိွလာၿပီး ထိုကိစၥႏွင့္ ပတ္သက္၍ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးရန္ ေရာက္ရိွလာၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖ 
ၾကားခ့ဲပါသည္။ 
ထို႔ေနာက္ အစိုးရကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ သတၱဳတြင္းဦးစီးဌာနမွ ေပးပို႔ထားသည့္ MEITI အစီရင္ခံစာ 
တြင္ မပါဝင္လိုက္သည့္ အခ်က္အလက္မ်ားအား MEITI Website တြင္ တင္ရန္အတြက္ အေျခအေန 
မွ ေမးျမန္းထားရာ သတၱဳတြင္းဦးစီးဌာနမွ ေပးပို႔ထားေသာ website တြင္ တင္ရန္အခ်က္အလက္မ်ား 
အား မိမိတုိ႔ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးမွ လက္ခံရရိွၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္လည္း MEITI website အား အသစ္ 
ျပန္လည္တည္ေဆာက္ေနသည့္ကာလျဖစ္သည့္အတြက္ ဇြန္လလယ္ခန္႔တြင္ တင္ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
စီမံကိန္းအၾကံေပးမွ ေျဖၾကားခ့ဲပါသည္။ 
 
ထုိ႔ေနာက ္ အက်ဳးိအျမတရ္ရွပိုိင္ဆုိင္မႈဆုိင္ရာ ကနဥးီစမီံကနိး္အေျခအေနအား ေအာကပ္ါအတုိငး္ 
ကိယု္စားလယွမ္်ားမ ွေဆြးေႏြးခဲၾ့ကပါသည။္ 
ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္မ်ား။ ။BO ကနဦးစီမံကိန္းတြင္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္း အဖြဲ႔က္ိုယ္စား 
 ျပဳကုမၼဏီမ်ားပါဝင္သင့္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြး ထားမႈအား ပုဂၢလိက ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးမွ မိမိတုိ႔ 
အေနျဖင့္ Volunteer ဆိုသည့္အဓိပၸါယ္တြင္ ဆႏၵ အေလ်ာက္ပါဝင္ရမည္ဟု ဆိုသည့္အတြက္ 
မျဖစ္မေနပါဝင္ရန္ လိုအပ္သည္ဟု မထင္ျမင္မိေၾကာင္း၊  ေစတနာ အေလ်ာက္ဖိတ္ 
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ေခၚသည့္ပံုစံမ်ဳိးသာျဖစ္ေၾကာင္း၊ ၂၀၂၀ ေရာက္ပါက မည္သူမွ် ေရွာင္လႊလိုဲ႔ မရႏိုင္သည့္အတြက္ 
လံုးဝပါဝင္လာမည္ဟု ထင္ျမင္မိေၾကာင္း၊ ထိုအခ်ိန္ေလာက္တြင္ အားလံုးလည္း အဆင္သင့္  
ျဖစ္ေလာက္မည္ဟု ထင္ျမင္ေၾကာင္း၊ မျဖစ္မေနပါဝင္ရမည္ဟု အဓိပၸါယ္ျဖင့္ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ ခ်မွတ္ရန္ 
မသင့္ေလ်ာ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
အရပ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး။ ။ မိမိတို႔ဆိုလုိသည္မွာ Volunteer သည္ ေစတနာအေလ်ာက္ 
ပါဝင္သည္ဟု ဆိုေသာ္လည္း သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ဝင္မ်ားမွ စံျပအေနျဖင့္ ပါဝင္လာပါက ဦးေဆာင္ေနသည့္ 
သူမ်ားမွ ပါဝင္လာသည္အတြက္ အျခားေသာ ကုမၼဏီမ်ားအား စည္းရံုးရာတြင္ ယုတိၱက်သည့္အေျခ 
အေနျဖစ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ယခုကတည္းကပါဝင္ထားပါကလည္း ၂၀၂၀ အတြက္ ၾကိဳတင္ျပင္ဆင္ၿပီး 
သားျဖစ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အဓိကအားျဖင့္ မိမိကုိယ္တိုင္မပါဝင္ဘဲ အျခားကုမၼဏီမ်ားအား စည္းရံုးေန 
မည့္အစား မိမိကိုယ္တိုင္ပါဝင္၍ အျခားကုမၼဏီမ်ားအား ပိုမိုပါဝင္လာရန္ စည္းရံုးျခင္းသည္ 
ပုိမိုထိေရာက္ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႔အျပင္ BO လုပ္ငန္းစဥ္အတြက္ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ တစ္ 
ဖက္သတ္ဦးေဆာင္တိုက္တြန္းေနျခင္းမဟုတ္ဘဲ ပုဂၢလိက က႑မ်ားကပါ ဦးေဆာင္ပါ ဝင္ေနၾကသည့္ 
သေဘာျဖစ္လာေစရန္အတြက္ မိမိတို႔အေနျဖင့္ ေမတၱာရပ္ခံျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 
 

၁၄။ MEITI သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္ေသာ ေနာက္ဆံုးရအေျခအေနမ်ားအား 
တင္ျပျခင္း (နည္းပညာကြ် မ္းက်င္သူ၊ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး) 
သစ္ေတာအစီရင္က႑ႏွင့္ပတ္သက္ေသာအစီရင္ခံစာအား template training အား ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္၊ ေဖေဖာ္ဝါရီလ (၂၆) ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပခ့ဲပါေၾကာင္း၊ နယ္ပယ္ေလ့လာသတ္မွတ္ျခင္း 
အစီရင္ခံစာ ကို ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ မတ္လတြင္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔သို႔ တင္ျပခ့ဲၿပီး 
အတည္ျပဳမႈရယူခ့ဲၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ မတ္လ (၂၀) ရက္ေန႔တြင္ သစ္ေတာကုမၼဏီမ်ားမွ  
ျဖည့္သြင္းထားသည့္ အခ်က္အလက္ထုတ္ျပန္သည့္မူေဘာင္ (templates) မ်ားကို ေပးပို႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ 
မတ္လ (၂၈) ရက္ေန႔ တြင္ Hard copy မ်ား ေပးပို႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ 
အစိုးရဌာနမ်ားျဖစ္သည့္ ျမန္မာ့သစ္လုပ္ငန္း၊ အေကာက္ခြန္ဦးစီးဌာန၊ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာန 
ႏွင့္ သစ္ေတာဦးစီးဌာန တို႔မွ စာရင္းမ်ားကို စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရံုးသို႔ ေပးပုိ႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ရံုးမွ 
စစ္ေဆးၿပီး စာရင္းမ်ားကို soft copy အား လြတ္လပ္ေသာစာရင္းတိုက္ဆိုင္စစ္ေဆးသူ (IA) 
ထံသို႔ ေပးပို႔ခ့ဲေၾကာင္း၊ ထို႔ေနာက္ IA မွ မတ္လ(၂၆) ရက္ေန႔မွ ဧၿပီ (၆) ရက္ေန႔အထိ သက္ဆိုင္ရာ 
ကုမၼဏီမ်ား၊ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားႏွင့္ ေတြ႔ ဆံု၍ စာရင္းကြာဟခ်က္မ်ားအား ထပ္မံတိုက္ဆိုင္စစ္ေဆးခ့ဲပါ  
သည္။ စစ္ေဆးၿပီးေနာက္ ၂၀၁၄-၁၅ ႏွင့္ ၂၀၁၅-၁၆ သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာမူၾကမ္းမ်ားအား 
ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔႔ ဧၿပီလ (၃၀)ရက္ေန႔တြင္ တင္ျပခ့ဲပါေၾကာင္း၊ ထိုေနာက္ သုံးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္း အဖြဲ႔၊ 
ကမာၻ႕ဘဏ္ႏွင့္ သက္ဆုိင္ရာဌာနအဖြဲ႔အစည္းမ်ားသို႔ ေပးပို႔၍ သေဘာထားမွတ္ခ်က္မ်ား ေတာင္း 
ခံခ့ဲပါေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ အၾကံျပဳခ်က္ (၁၅) ခ်က္ပါဝင္ခ့ဲၿပီး 
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သစ္ေတာက႑အခြန္ဘ႑ာ ေငြႏွင့္ ပတ္သက္၍ အၾကံျပဳခ်က္ (၃) ခု၊ သစ္ေတာစီမံအုပ္ခ်ဳပ္မႈႏွင့္ 
ပတ္သတ္ေသာ အၾကံျပဳခ်က္ (၃) ခု၊  EITI အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈႏွင့့္ပတ္သက္ေသာ အၾကံျပဳခ်က္ 
(၉) ခ်က္ ပါဝင္ခ့ဲေၾကာင္း၊ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေမလ (၁၈) ရက္ေန႔တြင္ ျပဳလုပ္ေသာ နည္းပညာႏုွင့္ အစီရင္ 
ခံစာ လုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီအစည္းအေဝးတြင္ သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာမူၾကမ္းမ်ားအား ေဆြးေႏြးခ့ဲ 
ပါေၾကာင္း၊ ထိုအစည္းအေဝးတြင္ သံုးပြင့္ဆ္ိုင္ကိုယ္စားလွယ္၊ သစ္ေတာဦးစီးဌာန၊ ျမန္မာ့သစ္လုပ္ငန္း၊ 
သစ္ေတာဖက္စက္ကုမၼဏီမ်ား၊ အေကာက္ခြန္ဦးစီးဌာန၊ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာန၊ ရသံုးမွန္းေျခေငြ 
စာရင္းဦးစီးဌာန၊ IA forestry မွတာဝန္ရိွသူ တို႔ တက္ေရာက္ေဆြးေႏြးခ့ဲပါေၾကာင္း၊ ထိုအစည္းအေဝး 
တြင္ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ (၂၁) ခ်က္ခ်မွတ္ခ့ဲပါေၾကာင္း၊ ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ားထဲတြင္ သေဘာထားမွတ္ခ်က္မ်ား၊ 
လိုအပ္ေသာ စာရင္းဇယားမ်ားအား အစိုးရဌာနမ်ားမွ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသို႔ ေမလ (၂၅) ရက္ေန႔တြင္ ေပးပုိ႔ 
ရန္၊ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးမွ အဂၤလိပ္ဘာသာျပန္ရန္ IA ထံသို႔ ေပးပို႔ရမည့္ စာရြက္စာတမ္းမ်ားပါဝင္ေၾကာင္း၊ 
အခ်ဳိ႔အခ်က္အလက္မ်ားစံုပါက IA အေနျဖင့္ ဇြန္လ တတိယအပတ္တြင္ သစ္ေတာက႑အစီရင္ခံစာ 
မူၾကမ္းမ်ားအား တင္ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ညိွႏႈိင္းေရးရံုးသုိ႔ မူၾကမ္းမ်ားရရိွပါက သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ႏွင့္ သက္ 
ဆိုင္ရာဌာနမ်ားအား တင္ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ မိမိအေနျဖင့္ အစီရင္ခံစာမူၾကမ္းမ်ားအား နည္းပညာႏွင့္ 
အစီရင္ခံစာလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီတြင္ ေဆြးေႏြးရန္ အၾကံျပဳလိုၿပီး ထိုေဆြးေႏြးၿပီးသား အစီရင္ခံစာမ်ား 
အား IA ထံသို႔ တင္ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထို႕ေနာက္ IA မွ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႕သို႔ သစ္ေတာက႑ 
အစီရင္ခံစာ ေနာက္ဆံုးအစီရင္ခံစာမ်ားအား တင္ျပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ေရွ႕လာမည္ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ 
 ေပါင္းအဖြဲ႔အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳရန္ စီစဥ္ထားပါေၾကာင္း စသျဖင့္ တင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
အရပဖ္က္ကုိယစ္ားလယွတ္စဥ္းီမ ွတင္ဒါလပု္ငနး္စဥ၊္ သစ္လကက္်န္စာရငး္ႏငွ့္ ကြ်နး္သစမ္်ားေရာငး္ခ် 
ရာတြင ္ သစမ္်ဳးိတေူသာ္လညး္ ေစ်းႏႈနး္မတညူီမႈမ်ားရွေိနျခငး္ကုိ ေဖာ္ျပရငွး္လငး္ရန ္ေမးျမနး္ရာတြင ္ 
ျမနမ္ာ့သစလ္ုပင္နး္မ ွ တာဝန္ရွသိူမ ွ ကြ်နး္သစ္တြင ္ သစအ္တန္္းအစားေကာငး္မြန္ေသာ premier 
အဆင့္ (G9) ရွ ိအတနး္အစား (၅) မ်ဳးိခန္႔ရွေိၾကာငး္၊ ထုိ႔ေနာက ္သစ္ခြဲသားအတနး္အစားတြင ္(၈) မ်ဳးိ 
ခန္႔ရွိေၾကာငး္၊ ဥပမာအားျဖင့္ ပငစ္ည္တစ္ခတုြင ္အရငး္ပုိ္ငး္ႏငွ့္  ကုိ္ငး္ဖ်ားကုိငး္နား ဟ၍ူ ရွေိၾကာငး္၊ ထုိ 
ကုိငး္ဖ်ားကုိ္ငး္နားမ်ားသည ္ေဒၚလာ (၈၀၀) ဝနး္က်ငခ္န္႔ေစ်းႏႈနး္ရွၿိပးိ အရငး္ပုိငး္အရညအ္ေသြး  
 ေကာငး္ေသာ သစ္မ်ားအား ေဒၚလာ (၆၀၀၀) ဝနး္က်င ္ ရွိေၾကာငး္၊ ႏစွအ္လုိက ္ေစ်းႏႈနး္မ်ားလညး္ 
ကြာျခားခ်ကရ္ွိေၾကာငး္၊ ေပါကေ္ရာကရ္ာ ေဒသမတူပါကလညး္ တန္ဖုိးမ်ား ကြဲလြဲပါေၾကာငး္၊ ယခငက္ 
တနဖ္ုိးျဖတ္ေကာ္မတီမ်ားႏွင ္ ့ေဆာငရ္ြကခဲ့္ေသာ္လညး္ ယခေုနာကပ္ုိ္ငး္ ၂၀၁၄-၁၅ ခႏွုစ္ 
 ေနာကပ္ုိ္ငး္တြင ္ open tender စနစျ္ဖင့္ ေဆာငရ္ြကပ္ါေၾကာငး္၊ ဝယ္သေူပးေသာေစ်းႏႈနး္အတုိငး္ 
 ေဆာငရ္ြကၾ္ကျခငး္ျဖစၿ္ပးီ၊ အခ်ဳ႕ိဆိလုွ်င ္ ပဲခးူရုိးမမွ သစ္မ်ားအား ေစ်းေကာငး္ေပး၍ ဝယယ္ၾူက   
ေၾကာငး္၊ ထုိေၾကာင့္ ေစ်းကြာဟျခငး္မ်ားရွိေနေၾကာငး္၊ ယခငက္သစအ္လုးံလုိကေ္ရာငး္စဥက္ာလ 
တြင ္ေစ်းႏႈနး္အနမိ့္အျမင့္ အလြန္ကြာဟမႈရွေိၾကာငး္ စသျဖင့္ ေျဖၾကားခဲ့ပါသည။္  
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ျမနမ္ာသစလ္ုပင္နး္ႏငွ့္ သစ္ေတာဥးီစးီဌာနတုိ႔၏ စာရငး္မ်ားကြာဟခ်ကျ္မင့္မားေနမႈအား အရပဖ္က္ 
ကုိယ္စားလယွတ္စ္ဥးီမ ွေမးျမနး္ရာတြင ္ နညး္ပညာႏွင့္အစရီငခ္ံစာတြင ္ေဆြးေႏြးခ်ကမ္်ားအရ ျမနမ္ာ ့ 
သစလ္ပု္ငနး္သည ္ ႏစွအ္တြငး္ထတုလ္ုပမ္ႈတနအ္ားေဖာ္ျပထားျခငး္ျဖစၿ္ပးီ သစေ္တာဥးီစးီဌာနသည ္
ယခလုကရ္ွအိစရီငခ္ံစာထတုျ္ပနသ္ည့္ႏွစ္မ်ားအတြငး္ ျမနမ္ာသ့စလ္ပု္ငနး္မ ွ အခြနေ္ဆာငသ္ည့္ သစ္ 
တနပ္မာဏအား ေဖာ္ျပထားျခငး္ျဖစေ္ၾကာငး္၊ ျမနမ္ာသ့စလ္ပု္ငနး္သည ္ထတုလ္ပုသ္ည့္ တနက္ုိ ေဖာ္  
ျပထားၿပးီ သစေ္တာဥးီစးီဌာနသည ္ အခြနဘ္႑ာအား ေဖာ္ျပထားျခငး္ ျဖစေ္ၾကာငး္၊ ထုိ႔ေၾကာင့္ 
သဘာဝခ်ငး္ မတညူသီည့္အတြက ္ႏႈငိး္ယဥွ္မႈမျပဳလပု္ေတာေ့ၾကာငး္၊  ျပနလ္ည ္ေျဖၾကားခဲပ့ါသည။္ 
ထုိ႔ေနာက ္အရပ္ဖကက္ိယုစ္ားလယွတ္စဥ္းီမ ွ ျမန္မာသ့စလ္ပု္ငနး္မ ွသစထ္တု္မညဆ္ုိပါက သစ္ေတာ 
ဥးီစးီဌာနမ ွ တဆံပိရ္ုိက္ေပးသည့္ သစ္မ်ားကုိ ထတု္ရၿပးီ စာရငး္သြငး္သည့္အခါ ဌာနႏွစ္ခလုုးံမ ွ
ပးူေပါငး္ ေဆာငရ္ြက္ရေသာေၾကာင့္ သစလ္ုးံစာရငး္မ်ားသည ္ ဌာန(၂) ခလုုးံတြင ္ ရွိႏိုငၿ္ပးီ 
အခြန္ေဆာင ္ေသာအခါတြင ္ မညသ္ည့္ကာလတြင ္ အခြနေ္ဆာငလ္ုိသညက္ုိ ေဆြးေႏြးေမးျမနး္ခ်က ္
အား ျမနမ္ာသစလ္ပု္ငနး္တာဝနရ္ွသိူမ ွျပန္လညေ္ျဖၾကားရာတြင ္ သစထ္တုရ္န ္ သစစ္ာရငး္မ်ားကုိ 
သစ ္ေတာဥးီစးီဌာနမ ွသတမ္ွတေ္ပးေၾကာငး္၊ ျမန္မာသ့စလ္ပု္ငနး္မ ွလညး္ သစထ္တုမ္ည့္ စာရငး္အား 
သစေ္တာဥးီစးီဌာန ရုးံခ်ဳပ္သုိိ႔ေပးပုိ႔ရၿပးီ ဌာန(၂) ခစုလုးံ၏ စာရငး္မ်ားကုိ ရုးံခ်ဳပတ္ြင ္ ျပနလ္ည္စစ္ေဆး 
ၿပးီမ ွသာ အခြန္ေဆာင္မည့္စာရငး္ရရွေိၾကာငး္ ျပနလ္ည္ေျဖၾကားခဲပ့ါသည။္ သစေ္ရာငး္ရသည့္ စာရငး္ 
တြင ္ မူမတညဘ္ ဲအခြနေ္ဆာငျ္ခငး္သည ္သစထ္တုသ္ည့္စာရငး္တြင ္ မတူည္ေၾကာငး္ ရွငး္လငး္ခဲပ့ါ 
သည။္ 
ထုိ႔ေနာက ္ကုိယ္စားလယွမ္်ားမ ွဌာန(၂) ခုစလုးံမ ွမူရငး္ငယစ္ာရငး္မ်ားေပးရန ္ေတာငး္ဆုိခဲပ့ါသည။္ 
အရပဖ္က္ကုိယစ္ားလယွတ္စဥ္းီမလွညး္ သစလ္ကက္်နစ္ာရငး္ႏငွ့္ ပတသ္က၍္ လက္ရွႏွိစ္တြင ္သစ ္
ထတု၍္ က်န္ရွေိသာ သစလ္ကက္်နစ္ာရငး္မ်ား မပါရွေိၾကာငး္၊ ထုိ႔ေၾကာင့္ ထုိဌာန (၂) ခုစလုးံမ ွ
လကက္်နစ္ာရငး္မ်ား ေပးပုိ႔ရန ္ေတာငး္ဆုိခဲၿ့ပးီ ကုိယ္စားလယွအ္ားလုးံမလွညး္ သေဘာတဆူုးံျဖတခ္ဲ ့
ပါသည။္ 
ပုဂၢလကိကုိယ္စားလယွတ္စ္ဥးီမလွညး္ မူရငး္စာရငး္မ်ားျဖစသ္ည့္ သကဆ္ုိင္ရာနယအ္လုိက္ထြကရ္ွိ 
လာသည့္ စာရငး္မ်ား၊ ႏစွအ္လုိက္စာရငး္မ်ား ႏႈငိး္ယဥွ္ၾကည့္ပါက ကြာဟခ်ကမ္်ား တုိကဆ္ုိင္မႈျပဳလုပ ္
ပါက ရွငး္လငး္ႏုငိ္မညျ္ဖစေ္ၾကာငး္၊ သို႔မွသာ အားလုးံစတိ္ေက်နပမ္ည့္အေျခအေနရရွိမညျ္ဖစ္ေၾကာငး္ 
 ေထာကျ္ပေဆြးေႏြးခဲၿ့ပးီ ကုိယစ္ားလယွအ္ားလုးံမ ွ မရူငး္ငယစ္ာရငး္မ်ား ေတာငး္ခံရန ္ သေဘာတ ူ
ခဲပ့ါသည။္  
ထုိ႔ေနာက ္ျမနမ္ာသ့စလ္ပု္ငနး္တာဝနရ္ွသိူမ ွတနဖ္ုိးသတ္မတွသ္ည့္ေကာ္မတ ီ (pricing committee) 
သည ္ၾကမး္ခငး္ေစ်းသာ သတမ္တွၿ္ပးီ Higher bidder မ်ားအတြကသ္ာ ရညရ္ြယ္ေဆာင္ရြက္ေၾကာငး္၊  
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၁၅။ MEITI ႏွစ္စဥ္တိုးတက္မႈအစီရင္ခံစာ(၂၀၁၇-၁၈) မူၾကမ္းအား ေဆြးေႏြးတင္ျပျခင္း (Junior 
Technical Coordinator ၊ ညိွႏႈိင္းေရးရံုး) 
အစိုးရ၊ အရပ္ဖက္ႏွင့္ ပုဂၢလိကက႑မွ လုပ္ငန္းစဥ္အတိုင္းေဆာင္ရြက္ထားမႈအေျခအေနမ်ားအား 
 ေတာင္းခံထားရာတြင္  ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်က္ရတနာေရာင္းဝယ္ေရးလုပ္ငန္း(MGJEA) တစ္ခုသာ ေပးပုိ႔  
ထားပါေၾကာင္း၊ အားသာခ်က္၊ အားနည္းခ်က္မ်ားလည္း အၾကမ္းျပင္းေရးသြင္းထားပါေၾကာင္း၊ 
ယခုအစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ အျခားသတၱဳႏုွင့္ ပုလဲက႑မ်ားပါဝင္လာၿပီး တြင္းထြက္က႑ဆိုင္ရာ 
အခ်က္အလက္မ်ားပိုမိုရရိွလာေၾကာင္း ၊ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔အေနျဖင့္လည္း အစည္းအေဝးမ်ားအား 
ပိုမိုထိေရာက္ေကာင္းမြန္စြာ က်င္းပျပဳလုပ္ ႏိုင္ခ့ဲေၾကာင္း အားသာခ်က္မ်ားတြင္ 
ထည့္သြင္းထားပါေၾကာင္းစသျဖင့္ ႏွစ္စဥ္တိုးတက္မႈအစီရင္ခံစာအား ေဆြးေႏြးခ့ဲၿပီး သက္ဆိုင္ရာ 
က႑အလိုက္ ေပးပုိ႔ရမည့္ ရက္စြဲသတ္ မွတ္ခ်က္မ်ားကို ေဆြးေႏြးတင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
အရပဖ္က္ကုိယစ္ားလယွတ္စဥ္းီမ ွ အားသာခ်ကတ္စ္ချုဖစသ္ည ္ ့အစညး္အေဝးမ်ား ပုိမုိထေိရာကေ္ 
အာင ္ေဆာငရ္ြက္ႏုငိ္ခဲသ့ညဟ္ ုေဖာ္ျပထားျခငး္အား အစညး္အေဝးမ်ား နညး္လမး္တက် က်ငး္ပႏိုင္ခဲ ့
သညဟ္သုာ ေဖာ္ျပရန ္ေထာကျ္ပခဲၿ့ပးီ အားနညး္ခ်ကအ္ေနျဖင့္ ျပညသ္လူထူအုေနျဖင့္  MEITI အား 
သိရွမိႈအားနညး္ရုသံာမက သကဆ္ုိင္ရာ အစုိးရဌာနမ်ားကပါ MEITI ႏငွ့္ ပတသ္က၍္ ရငွး္လငး္စြာ 
နားလည္မထားေၾကာငး္၊ ႏုငိင္ေံရးအရ ဥးီေဆာငသ္ူႏွင့္ ဌာနမ်ားမ ွ မနွ္ကနေ္သာ 
ကုိယ္စားျပဳသနူညး္ပါး ေၾကာငး္ ေဖာ္ျပရန ္ေထာကျ္ပခဲပ့ါသည။္ 

၁၆။ MEITI web portal ေဆာင္ရြက္ေနမႈအေျခအေနအား ေဆြးေႏြးတင္ျပျခင္း (Web Designer ) 
 
MEITI web portal Designer ျဖစ္သူမွ MEITI ညိွႏႈိင္းေရးရံုးမွ ေပးပုိ႔ထားေသာ အခ်က္အလက္မ်ား၊ 
MEITI မွ ထုတ္ျပန္ထားေသာ အစီရင္ခံစာပါ ကိန္းဂဏန္းအခ်က္အလက္မ်ားကို MEITI Web Portal 
တြင္ ဒီဇိုင္းျပဳလုပ္ထားပါေၾကာင္း၊ NRGI တြင္ ေဆာင္ရြက္ထားရိွေသာ Jade portal ႏွင့္ အလားတူ 
graphic မ်ားကို အေျခခံကာ တူေဆာက္ၿပီး တြင္းထြက္က႑အခ်က္အလက္မ်ားကို MEITI website 
တြင္ portal အေနျဖင့္ တည္ေဆာက္ထားပါေၾကာင္း စသျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ထားရိွေသာ နမူနာ web 
portal links မ်ားျဖင့္ ရွင္းလင္းတင္ျပခ့ဲပါသည္။ 
 

၁၇။ Jade Portal တည္ေဆာက္ေဆာင္ရြက္ထားမႈအေျခအေနအား ေဆြးေႏြးတင္ျပျခင္း (Officer ၊ 
NRGI) 
Jade Portal တည္ေဆာက္ႏိုင္ရန္အတြက္ NRGI အေနျဖင့္  ျမန္မာ 
 ေက်ာက္မ်က္ရတနာေရာင္းဝယ္ေရးလုပ္ငန္း (MGE) ႏွင့္ အဓိကခ်ိတ္ဆက္  ေဆာင္ရြက္ခ့ဲၿပီး 
အၾကိမ္ၾကိမ္ေဆြးေႏြးမႈမ်ားျပဳလုပ္ၿပီးမွသာ တည္ေဆာက္ထားျခင္း၊ အပိုင္း(၃)မ်ဳိးျဖင့္ ေဖာ္ျပထားၿပီး 
ပထမပိုင္းအေနျဖင့္ သာမန္ျပည္သူမ်ားနားလည္လြယ္သည့္ပံုစံျဖင့္ ဖန္တီးထားေၾကာင္း၊ 
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ဒုတိယအမ်ဳိးအစားတစ္ခုအေနျဖင့္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ား၊ အရပ္ဖက္အဖြဲ႔မ်ား၊ ပညာရွင္မ်ားအေနျဖင့္ ၾကည့္ 
ရႈ႕ကိုးကားႏိုင္သည့္ အေနအထားျဖင့္ ေဖာ္ျပထားၿပီး ေနာက္ဆံုးအပိုင္းတြင္ သုေတသနျပဳလုပ္လိုသည့္ 
သူမ်ားအတြက္ ရည္ရြယ္သည့္ အပိုင္းလညး္ပါဝင္ေၾကာင္း၊ ေဒါင္းလုပ္ျပဳလုပ္ႏိုင္သည့္ ပံုစံအမ်ဳိးမ်ဳိးျဖင့္ 
ထားရိွထားပါေၾကာင္း၊ သံုးပြင့္ဆိုင္အဖြဲ႔ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေနျဖင့္ ေထာက္ျပေဆြးေႏြးအၾကံျပဳႏိုင္ပါ  
စသျဖင့္ တင္ျပေဆြးေႏြးခ့ဲပါသည္။ 

၁၈။ နိဂံုးခ်ဳပ္အမွာစကားေျပာၾကားျခင္း (ဒုတိယဥကၠဌ ၊ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႕) 
 
ဝိုင္းဝန္းေဆြးေႏြးေပးခ့ဲၾကေသာ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလံုးအား ေက်းဇူးတင္ပါေၾကာင္း၊ မၾကာမီအခ်ိန္ 
ကာလတြင္ validation လုပ္ငန္းစဥ္စတင္ေတာ့မည္ျဖစ္သည့္အားလံုး ဝိုင္းဝန္းျပင္ဆင္ေစခ်င္ေၾကာင္း၊ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေနအေနျဖင့္ သေဘာထားကြဲလြဲမႈမ်ားရိွေပမ့ဲ ဦးတည္ခ်က္သည္ 
တူညီၾကေၾကာင္း၊ ေရွ႕ဆက္ၿပီး ျပည္နယ္ႏွင့္တိုင္းေဒသၾကီးလုပ္ငန္းခြဲေကာ္မတီမ်ား (Sub-National 
Coordination Unit-SNU) လည္း ဆက္လက္ဖြဲ႔စည္းရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ EITI ဥပေဒထြက္ရိွရန္လည္း 
ၾကိဳးစားၾကရမည္ျဖစ္ၿပီး ဥပေဒထြက္ရိွလာမွသာ ပိုမိုတရားဝင္စြာ ထိထိေရာက္ေရာက္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလံုးဝိုင္းဝန္းၾကိဳးစားၾကဖို႔လိုေၾကာင္း နိဂံုးခ်ဳပ္အမွာစကား  
 ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
 

 

 

 

 

 (၁၃) တစ္ဆယ့္ေလးၾကိမ္ေျမာက္ ဒုတိယအၾကိမ္ ျမန္မာႏိုင္ငံ သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔အစည္း 
အေဝး ဆံုးျဖတ္ခ်က္မ်ား (၁.၆.၂၀၁၈) 
စဥ ္ ဆုးံျဖတ္ခ်ကမ္်ား လုပေ္ဆာငမ္ည့္အခ်နိ ္ တာဝနရ္ွိသ ူ
၁ အၾကံျပဳသံုးသပ္ခ်က္မ်ားအား 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မည့္ Validation 
မတိုင္ခင္ က်င္းပမည့္ Recommendation/ Workshop ကို 
ဇြန္လ (၉) ရက္ေန႔၊ ရန္ကုန္တြင္ ျပဳလုပ္မည္။ 
 
တက္သင့္သူမ်ားစာရင္းကို သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားမွ 
စာရင္းျပဳစုေပးရန္။ 
 

ဇြန္လ (၉) ရက္ေန႔၊ 
၂၀၁၈၊ ရန္ကုန္ 

MSG, NCS 
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၂ MSG အဖြဲ႔ဝင္မ်ားအတြက္ NORAD မွ ေပးမည့္ Capacity 
Building Training ကို ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဇြန္လ (၁၄)(၁၅) 
တြင္ ျပဳလုပ္မည္။  
 
Agenda အား ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ ေရြးခ်ယ္ေပးမည္။ 
 
Hydro power ႏွင့္ ဆက္စပ္ေသာ 
ဌာနဆိုင္ရာတာဝန္ရိွသူမ်ားအား ဖိတ္ၾကားရန္။စြမ္းအင္ ႏွင့္ 
လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီးဌာနသုိ႔ အေၾကာင္းၾကားစာေပးပုိ႔ရန္။ 
 

ဇြန္ (၁၄-၁၅)၊ ၂၀၁၈ NCS၊ MSG 

၃ SOE/SEE တြင္းထြက္က႑အတြက္ မွတ္ခ်က္မ်ား 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ရမည့္အခ်က္မ်ားကို ေဆြးေႏြးရန္ 
အတြက္ အလုပ္ရံုေဆြး ေႏြးပြဲ 
ကို ေနျပည္ေတာ္တြင္ ျပဳလုပ္မည္။ 
 
ပထမအၾကိမ္ ေဆြးေႏြးပြဲႏွင့္ ဇြန္လ (၂၁-၂၂ ရက္) 
 
တက္သင့္သူမ်ားစာရင္းကို သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားမွ 
စာရင္းျပဳစုေပးရန္။ 
 

ဇြန္လ ၂၁ ႏွင့္ ၂၂ 
ရက္ 

MSG 

၄ MEITI အစီရင္ခံစာမ်ားေရးရန္ IA ငွားရာတြင္ TOR အား 
အေသးစိတ္အား Technical and Reporting Sub 
Committee တြင္ ေဆြးေႏြးမည္။ 
 
IA ငွားရာတြင္  ႏွစ္ႏွစ္စာ ငွားမည္။ 

ဇြန္လ (၈) ရက္ Subcommitte
e, NCS 

၅ (MOGE မွ ေဆြးေႏြးခ့ဲသည့္ ျမန္မာႏုိင္ငံ EITI 
 ေနာက္ဆုံးအစီရင္ခံ စာတြင္ ကဲြလဲြေနေသာ 
အခ်က္မ်ားျဖစ္သည့္ (Flow chart ရိွ %) ႏွင့္ ၂၀၁၄-၁၅ ႏွင့္ 
၂၀၁၅-၁၆ အစီရင္ခံစာတုိ႔တြင္ MOGE ၏ Cost of 
Production တြင္ ကြဲလြဲေနသည့္ အခ်က္မ်ားအား MEITI 
Website တြင္ တင္ေပးရန္) ဆုိသည့္ကိစၥအတြက္ MOEE မွ 
ရွင္းလင္းခ်က္ အေသးစိတ္ စာျဖင့္ ေပးပို႔မည္။ 

ဇြန္လ (၈) ရက္  MOEE,NCS, 
IA 

၆ MOGE မွ Subsidiaries ႏွင့္ပတ္သက္ေသာ 
စာရင္းမ်ား(ပုဂၢလိကအေရာင္း) အေသးစိတ္ကို MEITI 
website တြင္တင္ရန္အတြက္ ေပးမည္။ 
 

ဇြန္လ (၈) ရက္  MOGE 
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၇ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႔က႑ ၂၀၁၃ 
ခုႏွစ္တြင္ ေနာက္ဆံုး Bidding round ေခၚဆိုရာတြင္  
လာေရာက္ ေလွ်ာက္ထားသည့္ ကုမၼဏီမ်ားစာရင္းႏွင့္ 
လိုင္စင္ခ်ထားေပးသည့္ 
ကုမၼဏီစာရင္းအေသးစိတ္ေပးပို႔ရန္ ဆိုသည့္ကိစၥအတြက္ 
MOEE  မွ ဇြန္လ ၁၅ ရက္ ေနာက္ဆံုးထား ေပးပို႔မည္။ 
 

ဇြန္လ (၁၅) ရက္  MOEE 

၈ Extractive SOE reform အတြက္ consultant ငွား၍ 
research ျပဳလုပ္ရန္အတြက္ TOR ေရးရန္ႏွင့္ 
အၾကံျပဳျခင္းမ်ားျပဳလုပ္ရန္အတြက္ Technical & 
Reporting sub-committee တြင္ 
အေသးစိတ္ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳခြင့္ျပဳသည္။ 

ဇြန္လ (၈) ရက္  Subcommitte
e ႏွင့္ NCS 

၉ ၂၀၁၆-၁၇ ႏွင့္ ၂၀၁၇-၁၈ MEITI အစီရင္ခံစာမ်ားတြင္ 
Hydro sector အပါအဝင္ 
လ်ွပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ၾကီးဌာနတစ္ခုလံုးလႊမ္းျခံဳပါဝင္သည့္ 
Downstream sector revenue အား ထည့္သြင္းပါဝင္ရန္ 
MSG မွ သေဘာတူသည္။ 

 MSG 

၁၀ Report Launch ကို ေနျပည္ေတာ္၊ ရန္ကုန္ ႏွင့္ 
ရွမ္းတို႔တြင္ က်င္းပမည္။ 
 
ေနျပည္ေတာ္ ၌ ျပဳလုပ္မည့္ Report Launch တြင္ 
ဌာနဆိုင္ရာမ်ားအား အဓိကထားဖိတ္ၾကားမည္။ 
 
ရန္ကုန္ ၌ ျပဳလုပ္မည့္ Report Launch တြင္ public အား 
ဦးစားေပးေသာ အစီအစဥ္ျဖင့္ ျပဳလုပ္မည္။ 
 
Report Launch agenda ႏွင့္ အေသးစိတ္အစီ 
အစဥ္မ်ားအား Communication and Outreach 
Subcommittee Meeting တြင္ ေဆြးေႏြးမည္။ 
 
Report Launch outline and concepts မ်ားကို NCS မွ 
ၾကိဳတင္ျပဳစု၍ ေကာ္မတီဝင္မ်ားထံသို႔ ေပးပို႔ရန္ 

  
 
 
 
 
NCS, 
Subcommitte
e 

၁၁ BO consultant ASI မွ စာခ်ဳပ္ကာလကို တိုးျမွင့္ရန္။ 
DICA ထံသို႔ NCS မွ တင္ထားသည့္ Companies 
regulation တြင္ BO က႑ပါဝင္ရန္ ေပးပို႔ထားသည့္ 
စာအား သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔သို႔ ျဖန္႔ေဝေပးရန္။ 

 NCS 
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MPRL မွ NCS သို႔ ေပးပို႔ထားသည့္ တရားဝင္စာ အား 
သံုးပြင့္ဆိုင္ညႊန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔သို႔ ျဖန္႔ေဝေပးရန္။ 

၁၂ Total မွ BO Pilot တြင္ ပါဝင္မည့္ကိစၥ ျပန္လည္ 
အေၾကာင္းျပန္မည္။ 
 

 MSG  

၁၃ ျမန္မာ့သစ္လုပ္ငန္း (MTE) ႏွင့္ သစ္ေတာဦးစီးဌာန (FD) 
တို႔၏ သစ္ထုတ္လုပ္မႈကြဲလြဲခ်က္ျဖစ္သည့္အတြက္ 
ယင္းဌာန(၂) ခုမွ ကြဲလြဲခ်က္ျဖစ္ေစေသာ 
ထုတ္လုပ္မႈအတြက္ အေသးစိတ္ရွင္းလင္း တင္ျပရန္။ 
 
ျမန္မာသစ္လုပ္ငန္းမွ သစ္ေရာင္းသည့္စနစ္ 
(တင္ဒါစည္းမ်ဥ္း၊ သစ္တန္ဖိုး သတ္မွတ္သည့္ အဖြဲ႔၊ 
တင္ဒါဆံုးျဖတ္ခ်က္) မ်ားကို ႏွစ္ အလိုက္ ေဖၚျပေပးရန္။ 
 
ျမန္မာ့သစ္လုပ္ငန္းမွ သစ္လက္က်န္အေသး စိတ္္စာရင္း 
 ျပဳစုတင္ျပရန္။ 
 
IA Forestry ကေပးပို႔လာမည့္ Prefinal report ကို MSG ၊ 
ဌာနမ်ား၊ အလွဴရွင္ႏိုင္ငံမ်ားႏွင့္ 
သက္ဆိုင္ရာအဖြဲ႕အစည္းမ်ား၏ 
သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေတာင္းခံၿပီးပါက Technical and 
Reporting Subcommittee အစည္းအေဝးတြင္ 
ထပ္မံေဆြး  ေႏြးရန္။ 
 

 ျမန္မာ့
သစ္လုပ္ငန္း၊ 
သစ္ေတာဦးစီး 
ဌာန၊ IA 

၁၄ Annual Progress Report (July 2017-June 2018) 
၏ ေနာက္ခံအဖံုးတြင္ ထည့္သြင္းေဖာ္ျပမည့္ Quotes and 
photos မ်ားတြင္ Constituecy တစ္ခုျခင္းစီမွ 
မည္သူေပးမည္လဲ ဆံုးျဖတ္ရန္အတြက္ Technical and 
Reporting Sub committee တြင္ ေဆြးေႏြးမည္။ 
 
Annual Progress Report (2017 July-2018 June) ႏွင့္ 
ပတ္သက္ေသာ အေသးစိတ္အခ်က္အလက္မ်ားအား 
Technical and Reporting Sub committee တြင္ 
ထပ္မံေဆြးေႏြးမည္။ 

ဇြန္လ (၈) ရက္ Subcommitte
e, NCS 



39 
 

၁၅ APR တြင္ေဖာ္ျပမည့္ သက္ဆိုင္ရာအသင္းအဖြဲ႔မ်ား၏ 
Assessment on progress ႏွင့္ ပတ္သက္၍  
MATA၊ MGE ႏွင့္ MFMA တို႔မွ  June 8 ေန႔တြင္ NCS 
သို႔ေပးပို႔ရန္ 

ဇြန္လ (၈) ရက္ MATA၊ MGE၊ 
MFMA 

၁၆ MEITI Workplan and budget  အား အတည္ျပဳပါသည္။ 
 

ဇြန္လ (၁) ရက္ MSG 

၁၇ Study Tours to Zambia (for ASM and mining 
cadaster) သို႔ လိုက္ပါမည့္ MONREC (သတၱဳေရးရာ) မွ 
(၃) ဦး စာရင္းအား ဇြန္လ (၈) ရက္ေန႔တြင္ NCS 
သို႔ေပးပို႔ရန္။ 
 

ဇြန္လ (၈) ရက္ MONREC 

 

 

ေနာကဆ္ကတ္ြ ဲ (၁) တစဆ္ယ့္သုးံၾကမိေ္ျမာက ္ သုံးပြင့္ဆုိငည္ြန္႔ေပါငး္အဖြဲ႕ အစညး္အေဝး 

တကေ္ရာကသ္မူ်ားစာရငး္ 

 

စဥ ္ အမည ္ အဖြဲ႔အစညး္အမည ္ ရာထးူ အးီေမးလလ္ပိစ္ာ 

 အစုိးရကုိယစ္ားလယွမ္်ား 

၁ ေဒၚမိမိဝင္း (ဦးတင္ျမင့္ 

ကုိယ္စား) 

GAD  Gad.office.gov@gmail.com  

၂ ဦးဝင္းထိန္ DOM DG(retd.) uwinhtein58@gmail.com  

၃ ဦးသန္းေဌးေအာင္ MOGE Advisor thanhtay3000@gmail.com  

၄ ေဒၚလွသန္း (ေဒၚထားရီ 

ကုိယ္စား) 

OAG DD Fax:0673-407285 

၅ ဦးေက်ာ္သက ္ DOM DDG k.thet2011@gmail.com  

၆ ဦးမင္းသ ူ MGE GM minthu2091962@gmail.com  

၇ ဦးေက်ာ္သိန္း IRD(MoPF) Director kyawthein.ird@gmail.com  

၈ ဦးစိုးရီ MTE AGM soeyee.mte@gmail.com  

 ပဂုၢလိကကိယု္စားလွယ္မ်ား 
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၉ ဦးခင္ေမာင္ဟန္ MFMA Chairman khinmghan@gmail.com 

၁၀ ဦးေဇာ္ဘုိခန္႔ MGJEA Vice Chairman kobobo001@gmail.com  

၁၁ ဦးနန္းဝင္း MGJEA Secretary nanwinhk@gmail.com 

၁၂ ေဒါက္တာစိန္ဝင္း MFPMF Chairman drseinwin.sw@gmail.com  

၁၃ ဦးဝင္းတင္ 

(Mr.Romaric Roignan 

ကုိယ္စား) 

Total GM u.win-tin@total.com 

၁၄ ဦးမ်ဳိးေဇာ္ဦး MPRL Exp SSEO myo.z.oo@gmail.com  

 အရပ္ဖက္ကုိယ္စားလွယ္မ်ား 

၁၅ ဦးဝင္းမ်ဳိးသူ MATA MSG winmyothu@gmail.com  

၁၆ ဦးေက်ာ္သ ူ MATA MSG kyawthutiger@gmail.com 

၁၇ ေဒၚမုိးမုိးထြန္း MATA MSG moe2tun@gmail.com   

၁၈ ဦးေအာင္ၿဖိဳးေက်ာ္ MATA  MSG caspa007@gmail.com  

၁၉ ဦးသန္႔ဇင္ MATA  MSG mgthantzindawei@gmail.com 

၂၀ ဦးေအာင္ေက်ာ္မုိး MATA MSG komoe.akm@gmail.com  

၂၁ ဦးေစာမီေဘြဒိုထြန္း MATA MSG mebwaydoh@gmail.com  

၂၂ ဦးႏိုင္လင္းထြဋ္ MATA MSG linlin751245@gmail.com  

၂၃ ဦးမုန္ဒန္ MATA MSG mangoesdam@gmail.com  

 MOBD ႏငွ္ ့အစိးုဌာနမ်ား 

၂၄ ဦးဆန္းဝင္း MOBD DD sunwin.mof@gmail.com 

၂၅ ေဒၚခင္ပပခိုင္ MOBD AD khinpapakhaing.kppk@gmail.com  

၂၆ ေဒၚသင္းသင္းေအာင္ MOBD AD ttaung11@gmail.com 

၂၇ ေဒၚႏွင္းေဝေအာင္ MOBD AD Hninwaiaung.budget@gmail.com 

၂၈ ေဒၚေရႊရည္ဝင္း MOBD SO Shweyewin.mdy@gmail.com 

၂၉ ေဒၚမ်ဳိးျမတ္ခိုင္ MOBD DSO myomyatkhaing1@gmail.com 

၃၀ ေဒၚၾကဴၾကဴဝင္း MGE Manager Kkyuwin.1964@gmail.com 
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၃၁ ေဒၚေက်ာ့စုသိန္း MGE Supervisor jadetradingdepartment@gmail.com 

၃၂ ေဒၚမင္းမင္းခိုင္ IRD AD  

၃၃ ေဒၚျမတ္သိဂီ ၤ IRD Staff Officer myattheingi106@gmail.com 

၃၄ ဦးေက်ာ္ေဇာထြန္း MONREC Geological 

officer 

kyawzawhtun19@gmail.com 

၃၅ ဦးေအာင္ခင္    

 Donors and Observers 

၃၆ ဦးတုိးလြင္ MEHL AGM utoelwinrit@gmail.com  

၃၇ ဦးဝင္းျပည့္ၿဖိဳးပိုင္ MEHL AM officer.dsta13@gmail.com  

၃၈ ဦးဝင္းျမင့္ Myanmar Ruby GM - 

၃၉ ဦးထူးေအာင္ MATA PC  

၄၀ ဦးေမာ္ထြန္း NRGI CM maung@resourcegovernance.org  

၄၁ ေဒၚသင္ဇာထြန္း WB Consultant thtun@worldbank.org  

၄၂ ေဒၚေအးေကေဆြ NRGI Officer  

၄၃ ဦးရလဲင္းျမင့္ MATA   

၄၄ ေဒၚယုယုႏိုင္ DEFID Advisor y.naing@dfid.gov  

၄၅ ဦးရန္ေနာင္အုတ ္ NRGI Designer yannaungoak@gmail.com  

 MEITI ညွႏိႈိင္းေရးရုးံ 

၄၆ ဦးစုိးဝင္း NCS National 

Coordinator 

nationalcoordinator@myanmareiti.org  

၄၇ ဦးေအာင္ခုိင္ NCS DNC aungkhine.meiti@gmail.com  

၄၈ ေဒၚဇင္မာၿမိဳင္ NCS PA programmeadvisor@myanmareiti.org  

၄၉ ေဒါက္တာေက်ာ္ညႊန္႔ေမာင္ NCS PM programmemanager@myanmareiti.org 

၅၀ ဦးထြန္းေပၚဦး NCS TS uhtunpawoo51@gmail.com  

၅၁ ဦးစုိးသီဟႏုိင္ NCS AO admin@myanmareiti.org  

၅၂ ဦးေက်ာ္သင္းေမာင္ NCS PA kyawthinmaun.meiti@gmail.com  
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၅၃ ေဒၚယမင္းသ ူ NCS JTC yaminthu.meiti@gmail.com  

၅၄ ဦးတက္ထြန္းဆိုင္ NCS AA tattunsai.meiti@gmail.com  

၅၅ ေဒၚေအးခ်မ္းေဝ NCS TO ayechanwai.meiti@gmail.com  

၅၆ ဦးဇင္ကုိကုိေအာင္ NCS COA zinkokoaung.meiti@gmail.com  

 

 
 
  
 

 

 


